
در راستای رویکرد بازار هدف مطرح شد؛

QR از باغ تا صادرات با کد

ایسنا/گیلان رئیس جهاد کشاورزی گیلان، کد »QR« را شامل زنجیره 
تولید از باغ تا صادرات دانست و گفت: امسال با این نگاه صادرات کیوی 
را انجام می دهیم، زیرا دنیا امروز محصولات کشــاورزی شناسنامه دار 
می خواهد. صالح محمدی در گفت وگو با ایسنا، استان گیلان را یکی 
از مهم ترین تولیدکنندگان کیوی صادراتی دانســت و اظهار کرد: در 
استان بیش از ۷۵۰۰ هکتار باغ کیوی و ۸۱۲۰ نفر تولیدکننده داریم.

وی از پیش بینی برداشت ۲۳۰ تا ۲۵۰ هزار تن کیوی در سال جاری 
در اســتان خبر داد و تصریح کرد: از این میزان برداشــت، ۷۵ درصد 
صادر می شــود و لذا به باغداران توصیه می کنیم که نســبت به اخذ 
شناســه باغ ) کد QR( اقدام کنند. رئیس ســازمان جهاد کشاورزی 
گیلان با بیان اینکه بخش عمده کیوی تولید شده در استان صادراتی 
بوده و لــذا حتما باید بر رویکردهای بازارهای هدف منطبق باشــد، 
خاطرنشان کرد: کیوی گیلان علاوه بر کشورهای اتحادیه اوراسیا به 
هند صادر می شــود و لذا کد »QR« یکی از خواسته های کشورهای 
هدف صادرات است. محمدی کد »QR« را شامل زنجیره تولید از باغ 
تا صادرات دانســت و گفت: امسال با این نگاه صادرات کیوی را انجام 
می دهیم، زیرا دنیا امروز محصولات کشاورزی شناسنامه دار می خواهد.

وی از اخــذ شناســه صادراتی کیــوی با هماهنگی ســازمان نظام 
مهندسی کشاورزی خبر داد و بیان کرد: باغداران به مراکز خدمات و 
مدیریت های جهاد کشاورزی در شهرستان ها مراجعه و راهنمایی های 
لازم را دریافت کنند؛ کارشناسان نیز متناسب با استانداردهای تعریف 

شده بازدیدها را انجام می دهند.

کشورهای پیشرو در خودروهای برقی 
کدامند؟

خودروهای برقــی کم کم راه خــود را به 
جریان اصلی بــاز می کنند. به ویژه، برخی 
الکتریکی  کشورها در پذیرش خودروهای 
پیشرو هســتند و این به دلیل ترکیبی از 
عوامــل از جمله ابتــکارات دولتی، رقابت 
ســالم و بهبود فناوری اســت. به گزارش 
ایســنا، نروژ از نظر پذیــرش خودروهای 
الکتریکی پیشــتاز جهان اســت. در سال 
۲۰۱۹، سهم چشــمگیر ۴۶.۱ درصدی از 
فروش خودروهای جدید را داشــت که آن 
را به یک شــاهکار تبدیل کرد. دولت نروژ 
سیاست هایی مانند معافیت های مالیاتی و کمک  برای تشویق خریداران به سوی خودروهای برقی را اجرا 
کرده اســت. چین یکی از کشــورهای برتر از نظر تولید و فروش خودروهای برقی است که ۳.۸ میلیون 
خودروی الکتریکی در سال ۲۰۱۹ تولید کردند که ۵۸.۵ درصد از کل تولید جهانی را به خود اختصاص 
داد. این کشــور مشــوق های مختلفی از یارانه های مالی تا اعتبارات مالیاتی را برای حمایت از پذیرش 
خودروهای الکتریکی ارائه می دهد و بیش از ۲.۲ میلیون خودروی الکتریکی در جاده ها تا سال ۲۰۱۹ در 
چین وجود داشت.یکی دیگر از عوامل کلیدی که در ظهور وسایل نقلیه الکتریکی در نروژ نقش داشته، 
جغرافیای آنهاست. این کشور نیروی برق آبی فراوانی دارد که یک منبع انرژی پاک و تجدیدپذیر است. 
نروژ همچنین با بیش از ۱۱ هزار ایستگاه شارژ عمومی در سراسر کشور، سرمایه گذاری زیادی در ساخت 
زیرســاخت های شارژ انجام داده است.تسلط نروژ در وسایل نقلیه الکتریکی را می توان به پذیرش اولیه 
خودروهای الکتریکی نیز نسبت داد. علاقه این کشور به وسایل نقلیه الکتریکی در اوایل دهه ۱۹۹۰ شروع 
شد، زمانی که اولین خودروهای الکتریکی وارد نروژ شدند. بر اساس آمارهای اخیر، در حال حاضر بیش 
از ۴۰۰ هزار خودروی برقی در نروژ ثبت شــده است. قابل توجه است که پذیرش خودروهای الکتریکی 
در نروژ از خودروهای بنزینی و دیزلی در سال ۲۰۲۰ پیشی گرفت.اما مزایای داشتن خودروی الکتریکی 
در نروژ چیست؟ رانندگان وسایل نقلیه الکتریکی از شارژ رایگان در ایستگاه های شارژ عمومی استفاده 
می کنند. خودروهای معمولی با مالیات های سنگین و عوارض بالاتر مواجه هستند. رانندگان وسایل نقلیه 
الکتریکی می توانند از خطوط اتوبوس اســتفاده کنند و در برخی مناطق به صورت رایگان پارک کنند. 
خودروهای برقی از مالیات خرید و مالکیت سالانه معاف هستند.البته این کشور چالش هایی را نیز دارد؛ 
بزرگترین چالشــی که دارندگان خودروهای الکتریکی در نروژ با آن روبرو هستند، نبود زیرساخت شارژ 
در برخی مناطق دورافتاده این کشور است. رانندگان وسایل نقلیه الکتریکی باید برای سفرهای خود از 
قبل برنامه ریزی کنند تا مطمئن شوند که شارژ کافی دارند. خودروهای برقی معمولاً گرانتر از همتایان 
بنزینی و دیزلی خود هستند. برنامه های نروژ برای آینده وسایل نقلیه الکتریکی این است که قصد دارد 
تا سال ۲۰۲۵ تمام فروش را خودروهای برقی جدید شامل شود.البته هلند برقی ترین کشور اروپا برای 
خودروها اســت زیرا ســرمایه گذاری در زیرســاخت ها یکی از عوامل کلیدی است که به موفقیت هلند 
کمک کرده است که شامل اجرای نقاط شارژ بیشتر در سراسر کشور و همچنین مشوق های مالیاتی و 
یارانه هایی است که داشتن یک خودروی الکتریکی را مقرون به صرفه تر می کند. در حال حاضر بیش از 
۵۰ هزار نقطه شارژ عمومی در هلند وجود دارد. دولت همچنین مشوق های مالیاتی و یارانه هایی را برای 
دارندگان خودروهای برقی ارائه می کند که می تواند هزاران یورو برای آنها در عمر خودرو ذخیره کند.هلند 
همچنین با تولیدکنندگان خودرو و شرکت های انرژی برای ایجاد زیرساخت های خودروهای برقی خود 
مشــارکت های قوی ایجاد کرده است. این همکاری امکان نصب نقاط شارژ بیشتری را فراهم و به ایجاد 
تجربه یکپارچه تر برای دارندگان خودروهای برقی کمک کرده اســت. خودروسازان مانند تسلا، بی ام و و 
نیسان ایستگاه های شارژ سریع را در سراسر این کشور نصب کرده اند که شارژ یک خودروی الکتریکی را 
تنها در چند ساعت ممکن می سازد. دولت هلند حامی جدی خودروهای الکتریکی بوده و سیاست ها و 
ابتکاراتی را ایجاد کرده است که مالکیت و استفاده از وسایل نقلیه الکتریکی را برای شهروندان آسان تر 
می کند. این امر به ایجاد فرهنگ حمل ونقل پایدار در کشــور کمک کرده اســت. دولت هدف گذاری 
کرده اســت که ۹ میلیون خودروی برقی تا سال ۲۰۳۰ در جاده ها عرضه شود. هلند یک منطقه کم 
آلایندگی را در آمستردام اجرا کرده است که  وسایل نقلیه آلاینده از جمله خودروهای دیزلی با بیش 
از ۱۵ سال عمر را ممنوع می کند.مزایای خودروهای الکتریکی در هلند این است که  کاهش آلودگی 

هوا در شهرهای بزرگ مانند آمستردام و روتردام را به دنبال داشته است.

ایسنا/خراســان رضوی مدیر عامل اتحادیه دامداران متحرک ایرانیان 
گفت: ۲۸.۵ میلیون راس، یعنی حدود ۴۲ درصد دام ســبک کشــور 
در اختیار عشــایر بوده و ســالانه بیش از ۲۰۰ هزار تن گوشت قرمز 
توسط عشــایر تولید می شود. فضل خرم امشب، ۸ مهرماه، در حاشیه 
جلسه طرح تولید قراردادی گوشت قرمز دام سبک عشایری که در هتل 
اشراق برگزار شد، در گفت وگو با ایسنا اظهار کرد:  طرح تولید قراردادی 
از اردیبهشــت ماه پیگیری و با موافقت وزیر جهاد کشاورزی مقرر شد 
که این طرح برای حداقل یک میلیون راس دام ســبک صورت بگیرد. 
وی افزود: با تحویل ۱۸۰ هزار تن نهاده دامی برای جامعه عشــایری و 
جایگزینی چک صیادی به جای ضمانت نامه بانکی، یکی از مشــکلات 
تولید قراردادی حل شــده است. تمام تلاش ما این است که این طرح 
بــه نحوی صورت گیرد که تداوم پیدا کرده و با کمترین مشــکل اجرا 
شود. خرم عنوان کرد: تفاهم اولیه بر این است که به محض اتمام این 
مرحله، بلافاصله با تولیدکنندگان خوش حساب، مرحله دوم شروع شود 
و در آن مقطــع طرح احتمالا برای دو میلیــون راس خواهد بود. این 
طرح بازار خوب و نهاده در اختیار عشــایر قرار می دهد. وی در پاســخ 
به این ســوال که قیمت خرید گوشــت در این طرح چگونه محاسبه 
می شــود، بیان کرد: در تولید قراردادی پیش بینی شــده تا گوشت با 
قیمت اعلامی روز جهاد کشاورزی خریداری شود. مدیرعامل اتحادیه 

دامداران متحرک ایرانیان در خصوص میزان دام سبکی که در اختیار 
عشایر کشــور قرار دارد، تصریح کرد: ۲۸.۵ میلیون راس، یعنی حدود 
۴۲ درصد دام سبک کشور در اختیار عشایر بوده و سالانه بیش از ۲۰۰ 
هزار تن گوشــت قرمز توسط عشــایر تولید می شود. همچنین سالانه 
۱۰ میلیون راس دام به بازار عرضه می شــود. انتظار ما این است که با 
اجرای طرح تولید قراردادی ضمن افزایش تولید گوشــت از ۲۰۰ هزار 
تن به ۲۵۰ هزار تن، واردات گوشت به میزان ۵۰ هزار تن کاهش یافته 
و حداقل ۱۵۰ میلیون دلار صرفه جویی ارزی صورت بگیرد. ۱۵ درصد 
گوشت قرمز خراسان رضوی توسط عشایر تولید می شود محمد حسین 
جعفری، مدیرکل امور عشــایر خراسان رضوی نیز در ادامه اظهار کرد: 
در این طرح مقرر اســت یک میلیون راس دام با هدف تولید گوشت و 
حمایت از دام عشایر اجرا شود که از این میزان ۲۵۰ هزار راس با توجه 
به توانمندی خراســان رضوی سهم اســتان در نظر گرفته شده است. 
وی افزود: در اســتان ما ۹۳۴ هزار واحــد دامی وجود دارد. همچنین 
سالانه ۱۳ هزار تن تولید گوشت توسط عشایر صورت می گیرد که ۱۵ 
درصد گوشــت اســتان و ۱۲ درصد دام سبک متلعق به عشایر استان 
ما اســت. همچنین سهم نهاده های دامی برای این طرح در استان ۴۵ 

هزار تن است.

تولید کارخانه تایلند در ماه اگوست ۷.۵ درصد نسبت به پیش بینی ها 
کاهش یافته است. به گزارش ایســنا، وزارت صنعت تایلند اعلام کرد 
که با کاهش صادرات در میان تقاضای ضعیف جهانی، شــاخص تولید 
صنعتی )MPI( در ماه اگوســت نسبت به ســال گذشته ۷.۵۳ درصد 
کاهش یافته اســت. این رقم با پیش بینی کاهش ۶.۵ درصدی ســال 
به ســال در ماه اگوست در نظرســنجی رویترز و پس از کاهش ۴.۴۳ 
درصدی جولای مقایسه شد. این وزارتخانه گفت که تولید تحت تأثیر 
رکود اقتصاد جهانی قرار گرفته اســت. تولید کارخانه ۴.۹۵ درصد در 
دوره ژانویه تا آگوســت، نسبت به مدت مشابه سال قبل کاهش یافت. 
کالاهای صنعتی حدود ۸۰ درصد از کل صادرات را تشــکیل می دهند 
که در ماه اگوســت به طور غیرمنتظره ای ۲.۶ درصد نســبت به مدت 

مشــابه ســال قبل افزایش یافت. طبق گزارش رویترز، وزارت صنعت 
ماه گذشــته پیش بینی MPI خود را برای ســال ۲۰۲۳ به کاهش ۲.۸ 
درصــدی به ۳.۸ درصد کاهش داد که از پیش بینی قبلی صفر به یک 

درصد بود.
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رئیس جمهور در پیامی به »شــی جین پینگ« روز ملی جمهوری خلق چین را به دولت و ملت این کشــور تبریک گفت. به گزارش ایســنا، 
ســید ابراهیم رئیســی در پیامی با تبریک روز ملی جمهوری خلق چین به »شی جین پینگ«، ضمن ابراز خرسندی از حرکت رو به پیشرفت 
برنامه همکاری جامع ۲۵ ســاله ایران و چین به عنوان چراغ راه آینده همکاری های دو کشــور، هماهنگی های منطقه ای و بین المللی فیمابین 
به ویژه در قالب پیوســتن جمهوری اسلامی ایران به سازمان همکاری شانگهای و بریکس را عرصه جدیدی برای همکاری دو کشور و پیشبرد 
چندجانبه گرایی دانســت و ابراز امیدواری کرد در پرتو تشــریک مساعی، روابط دو کشور شاهد گسترش بیش از پیش همکاری های دوجانبه، 

منطقه ای و بین المللی در تمامی زمینه ها باشد.

www.sobh-eqtesad.ir

رئیسی در پیام تبریک به شی جین پینگ مطرح کرد

برنامه همکاری جامع ۲۵ ساله؛ چراغ راه آینده همکاری های ایران و چین

info@sobh-eqtesad.ir

طلای جهانی خیال افزایش 
ندارد

افزایــش ارزش دلار آمریکا و افزایش بازده اوراق قرضه آمریکا برای 
بازار طلا به نظر می رســد قیمت  هفته را در پایین ترین سطح ۶.۵ 
ماهه به پایان رساند و با توجه به اینکه بانک مرکزی ایالات متحده 
سیاســت محدودکننده پولی خود را بــرای آینده قابل پیش بینی 
حفظ می کند، ممکن است ضعف بیشتری در راه باشد. به گزارش 
ایســنا، این یک نقطه ضعف ســه گانه برای طلاست زیرا این فلز 
گرانبها قیمت های کمتری را برای ماه، ســه ماهه و هفته را خواهد 
داشت. هر اونس طلا در ماه دسامبر آخرین بار به قیمت ۱۸۶۵ دلار 
و ۴۰ سنت معامله شد که نسبت به جمعه گذشته تقریباً ۴ درصد 
کاهش داشت. فلز زرد بدترین هفته خود از ژوئن ۲۰۲۱ را می بیند.

در عین حال، طلا شاهد بدترین زیان ماهانه خود از ماه فوریه است 
که نشان دهنده پایین ترین میزان در سال تاکنون است. قیمت طلا 
در سه ماه گذشته ۳.۳ درصد کاهش داشته است. بازده اوراق قرضه 
۱۰ ساله آمریکا به بالاترین سطح خود از اکتبر ۲۰۰۷ یعنی بالای 
۴.۶ درصد رســید. در همین حال، شــاخص دلار آمریکا به بالای 
۱۰۶ واحد صعود کرد و به بالاترین حد خود از اواخر نوامبر رسید.

کوین گریدی، رئیس فیوچرز و آپشن فینیکس اظهار کرد که طلا 
نسبتاً خوب نگه داشته است اما سرمایه گذاران اکنون به این واقعیت 
دست پیدا کرده اند که فدرال رزرو قرار نیست به این زودی نرخ های 
بهره را پایین بیاورد. نرخ های بالاتر به طلا آســیب می زند. اگرچه 
قیمت طلا در هفته گذشــته کاهش قابل توجهی داشته است اما 
برخی از تحلیلگران انتظار دارند که قیمت ها انتظار کاهش بیشتر 
داشته باشد و پایین ترین سطح سال را کمی بالای ۱۸۰۰ دلار در 
هر اونس به عنوان هدف اصلی بعــدی مورد توجه قرار داده اند. بر 
اساس گزارش کیتکونیوز، با ادامه نزول شاخص های سهام و افزایش 

بازدهی بلندمدت، کاهش بیشتر قیمت خواهد بود.

گزیده خبر

مدیرعامل اتحادیه دامداران متحرک ایرانیان:

۴۲ درصد دام سبک کشور در اختیار عشایر است

اقتصاد تایلند تحت تأثیر رکود اقتصاد جهانی کاهشی شد

رئیسی در کنفرانس بین المللی وحدت اسلامی:

عادی سازی روابط با رژیم صهیونیستی حرکت در سیر قهقرایی برای هر دولتی است

صادرات بیش از ۴۲۰ میلیون 
دلار کالای غیرنفتی به عراق

رئیس کل دادگستری استان تهران:

اجرای احکام نباید باعث توقف چرخه تولید و صنعت شود

ایسنا/خوزستان ناظر گمرکات خوزســتان از صادرات بیش از ۴۲۰ میلیون و ۱۶۶ هزار دلاری کالای غیر 
نفتی به عراق در نیمه نخست امسال خبر داد. بهروز قره بیگی در گفت و گو با ایسنا، در خصوص صادرات 
کالای غیرنفتــی به عراق، اظهار کرد: در ۶ ماهه اول ســال جاری بیش از ۳ میلیون و ۳۴ هزار تن کالای 
غیرنفتی از گمرکات خوزســتان و از طریق مرزهای زمینی و آبی به عراق صادر شــده است. وی افزود: در 
این بازه زمانی ارزش صادرات انجام شــده از گمرکات خوزستان به عراق بیش از ۴۲۰ میلیون و ۱۶۶ هزار 

دلار بوده است.....

فرآیند ثبت نام و ضوابط آزمون تخصصی کارگزاران 
گمرکی اعلام شد

بیت کوین به زودی بی ارزش می شود؟
رئیس سازمان بورس اعلام کرد

خروج سیمان و فولاد از بورس کالا منتفی است
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گزیده خبر

چالش های اربعین در دو سوی 
مرز از زبان معاون وزیر کشور

رئیس ســتاد اربعین گفت: یکی از مهم ترین چالش های ما، عدم هماهنگی و 
عملیات مشــترک بین ما و عزیزان عراقی بود؛ چالش ما در این زمینه با طرف 
عراقی در حوزه ســرزمینی عراق، عبور از مرزهای عراق بود؛ درست مثل قیفی 
که سر آن به سمت ما بود و ته آن به سمت مرزهای عراق و عبور از مرزهای ما 
با جمعیت زیاد نســبتا با سهولت انجام می شد، اما وقتی به مرزهای عراق می 
رسید، زائران به شدت در فشار و تنگنا قرار می گرفتند. به گزارش ایسنا به نقل 
از وزارت کشــور، سید مجید میراحمدی رئیس ستاد اربعین و معاون امنیتی و 
انتظامی وزیر کشور اظهار کرد: اربعین امسال با رضایتمندی آحاد زائران برگزار 
شــد. همچنان معتقدیم که در این زمینه می توانیم پیشــرفت های بیشتری 
داشــته باشــیم و اقدامات افزون تری با هدف امنیت، راحتی و سهولت بیشتر 
زائران انجام دهیم. امام فرمودند ولایت فقیه همان ولایت رسول الله )ص( است؛ 
بنابراین رضایت مقام معظم رهبری از برگزاری اربعین، رضایت رسول الله و ائمه 
علیهم السلام هم اســت و این مدالی بر سینه همه خادمان اباعبدالله الحسین 
)ع( اســت. رئیس ســتاد اربعین درباره تقدیر اخیر ریاست جمهوری از وزارت 
کشــور در برگزاری حماسه با شکوه اربعین گفت: اعلام تقدیر و تشکر ریاست 
محترم جمهور از وزیر محترم کشور و دست اندرکاران اربعین و همه این اعلام 
رضایتمندی ها و تقدیرها، بار سنگینی بر دوش یکایک مسئولان اربعین است. 
وی می افزاید: در اربعین ســال جاری ما بلافاصله اقداماتمان را بعد از اربعین 
سال گذشته آغاز کردیم. در اولین جلسه بعد از اربعین سال گذشته، چالش های 
اساسی را احصا کردیم. تمرکز مدیریتی و منابع را در ستاد اربعین در غلبه بر این 
چالش ها گذاشتیم و بحمدالله بر بخش های عمده این چالش ها غلبه کردیم. 
میراحمدی تصریح کرد: یک مســاله و چالش مهم، عدم هماهنگی و عملیات 
مشــترک بین ما و عزیزان عراقی بود که باعث شده بود اگر ما زائر خودمان را 
با سهولت به مرزهای عراق می رساندیم اما در ورود به عراق دچار چالش های 
اساسی می شــدند. چالش ما در این زمینه با طرف عراقی در حوزه سرزمینی 
عراق، عبور از مرزهای عراق بود؛ درست مثل قیفی که سر آن به سمت ما بود 
و ته آن به ســمت مرزهای عراق و عبور از مرزهای ما با جمعیت زیاد نسبتا با 
سهولت انجام می شد اما وقتی به مرزهای عراق می رسید، زائران به شدت در 
فشار و تنگنا قرار می گرفتند و حتی در سال هایی منجر به تلفات و صدمات به 
زائرین می شد، مثل اینکه رودخانه آرام زائران وقتی به عراق می رسید تبدیل 
به گرداب می شد. برای حل این مساله، ما گذرگاه های مرزی را باید متکثر می 
کردیم و توسعه می دادیم. بنابراین باشماق، تمرچین و خسروی به مرزهای ما 
اضافه شدند و تمرچین و خسروی ۲۴ ساعته شد. معاون وزیر کشور ادامه داد: 
همچنیــن با عزیزان عراقی صحبت کردیم که تعداد گیت های خود را با گیت 
های ما متناســب کنند و درهای خروجی خود را افزایش دهند. هم درب های 
ورودی و هم گیت ها محدود بود و پاسخگوی تعداد زوار نبود. این کار انجام شد 
و مثلا در مرز مهران دو درب به بیش از ۵ درب افزایش یافت. در مرز خسروی 
هم درها افزایش یافت و یک در ۲۴ متری هم تعبیه شد. حتی در ساخت برخی 
گیت های عراقی هم اقدام کردیم زیرا زائران ما به مشکل می خوردند مثلا در 
مرزهای خسروی و مهران گیت هایی را ساختیم و در آن سوی مرز عراق مستقر 
کردیم. اقدام مهم دیگر، این بود که با کمک فراجا اطلاعات زائر در رایانه را در 
لحظه به طرف عراقی منتقل کردیم و اشتراگ گذاری برخط اطلاعات را انجام 
دادیم. در طرف ما این فرایند ثبت اطلاعات زائر زیر ۶ ثانیه انجام می شد اما در 
سمت عراق نزدیک به ۳ دقیقه برای هر زائر طول می کشید. عزیزان عراقی هم 
پذیرفتند و فقط یک مهر عبور از مرز می زدند و این باعث تحول بزرگی شد که 
یک مشکل کهنه را در تمامی مرزها برطرف کرد. معاون امنیتی و انتظامی وزیر 
کشــور تاکید کرد: اقدام دیگر به عنوان عملیات مشترک، تشکیل قرارگاه های 
استانی اربعین در ایران و عراق بود که هر نوع ناهماهنگی را در لحظه و با تعامل 
فوری، حل و فصل می کرد. این کار مشــترک، یک تحول ماندگار است که در 
سال های آینده نیز امور را تسهیل خواهد کرد. میراحمدی درباره حل مشکلات 
ترابری بین ایران و عراق بیان کرد: پیش تر در عراق، زائرین ما خیلی اذیت می 
شدند هم از جهت کمبود وسیله نقلیه و هم از حیث گرانی. در همین قرارگاه و 
عملیات مشترک، کمیته حمل و نقل مشترک تشکیل دادیم که باید از همکاری 
طــرف عراقی در این باره تقدیر و تشــکر کنیم. عراقی ها ظرفیت حمل و نقل 
کشورشــان را بسیج کردند و در ایام اربعین نگذاشتند زائر ما روی زمین بماند 
و معطلی بکشــد. این اتفاق برای اولین بار افتاد. در سال های گذشته، مواردی 
داشــتیم که زائران از مرز ما عبور کرده بودند و در ان طرف مرز منتظر وسیله 
نقلیه بودند اما خودرویی در کار نبود به گونه ای که بعد از چند ساعت معطلی به 
ناچار راه برگشت را در پیش می گرفتند؛ زیرا سلامتی این افراد در معرض خطر 
بود. وی افزود: سال گذشته هم اجازه نداده بودند اتوبوس هایی که آماده کرده 
بودیم به انتقال زوار  -در داخل عراق - کمک کنند اما امسال هم خود عراقی ها 
پیش بینی کافی و وافی را داشتند و با دغدغه مندی این کار را دنبال کردند و 
هم به ما اجازه دادند که اتوبوس های ما در زمان اعلام نیاز وارد عملیات شوند. 
ما بیش از ۷۰۰ دستگاه اتوبوس را علاوه بر امکانات دیگر ترابری در این راستا 
در داخل خاک عراق با هماهنگی کامل به کار گرفتیم. ســال های قبل حتی 
درگیری هایی پیش می آمد اما امســال دوستان عراقی خودشان اسکورت و 

نیروی پلیس را به کار گیری کردند تا اتوبوس های ایرانی را همراهی کنند.
رئیس ســتاد اربعین از اقدامات متعدد برای مدیریت گرما و تســهیل زیارت 
اربعین اینگونه گفت: با توجه به غیرقابل تحمل بودن گرمای همراه با ریزگردها 
و توفان ها باید گرما مدیریت می شــد و گفتیم که زائر ما باید حداقل پیاده 
روی را در مرزها داشــته باشــد و ترتیبی دادیم که زائرین، مطلقا پیاده روی 

طولانی مدت نداشته باشند. 

رئیسی در کنفرانس بین المللی وحدت اسلامی:

عادی سازی روابط با رژیم صهیونیستی حرکت در سیر قهقرایی برای هر دولتی است
رئیــس جمهور تاکید کرد که عادی ســازی روابط با رژیم 
صهیونیستی حرکت در سیر قهقرایی برای هر دولتی است 
چون این عادی ســازی خواست بیگانگان است. به گزارش 
ایســنا، سید ابراهیم رئیسی صبح امروز در سی و هفتمین 
کنفرانس بین المللی وحدت اسلامی با تبریک ولادت پیامبر 
اســلام و امام صادق و گرامیداشــت یاد مجاهدین وحدت 
اسلامی، اظهار کرد: امروز موضوع وحدت بسیار اهمیت دارد 
همواره در تاریخ اسلام وحدت امت اسلامی دارای اهمیت 
بوده و اهمیت وحدت روز به روز در عالم اسلام مورد تاکید 
قرار می گیرد. توجه به وحدت توجه به امر فردی و مقطعی 
نیست، بلکه یک منظومه فکری با محوریت حق و قرآن و 
نبی مکرم اسلام و عترت پاک او است. وی ادامه داد: امروز 
وحدت به معنای وحدت در مذاهب یا جغرافیا نیست، بلکه 
اتحاد و انسجام برای حفظ منافع امت اسلامی است. امت با 
ریشه لغوی که دارد، مجموعه ای داری یک هدف و مقصد 
اســت و سیرورت به سوی حق است. امت اسلامی فقط به 
سخن خدا عمل می کند.رئیسی همچنین افزود: رسول الله 
بــه عنوان بهترین خلق خدا جلــوه همه خوبی های عالم، 
اخلاق، صبر، ایمان، مجاهدت در راه خداست و الگویی برای 
همه بشــریت و انسان معاصراست. موفقیت رسول خدا در 
پرتو شــرح صدر اوست. شاخص عقب گرد و سیر ارتجاعی 
و قهقرایی در امت اســلامی چیســت؟ پیروی از کفار رمز 
ســیر ارتجاعی امت اسلامی است. این ها پیام خداو روسل 
خداســت. رمز پیروزی مسلمانان ، وحدت و انسجام آنها با 
محوریت اعتقاد به خدا، رســوا و تاسی از قرآن بوده است. 
پیروی از بیگانگان سیر ارتجاعی را به دنبال دارد. امروز نظام 
سلطه می داند مهمترین سد در برابر او مردم مسلمان دلداده 
به خدا هستند. رئیسی همچنین با بیان اینکه امت اسلامی 
توقف و ایستایی را مرگ خود می دانند و همواره به پویایی 
و ســیرورت الی الله اعتقاد دارند، افزود: بدانیم که دشمن، 
دشمن وحدت و انسجام است و با وحدت امت اسلامی در 
ستیز است و نمی خواهد امت اسلامی انسجام داشته باشد. 
امروز هرکس با قلم و گام هایش در جهت انســجام حرکت 

کند، در جهت وحدت امت اسلامی حرکت کرده، اما اگر در 
جهت تفرقه تــلاش کند، بداند یا نداند، بخواهد یا نخواهد 
در جهت دشمن حرکت کرده است. توجه به  آزادی قدس 
مهمترین شاخص برای امت اســلامی است. عادی سازی 
روابط با رژیم صهیونیستی حرکت در سیر قهقرایی برای هر 
دولتی است چون این عادی سازی خواست بیگانگان است. 
این ها برای ما شــاخص اســت. وی ادامه داد: حرکت های 
تکفیری و جنایت در پاکســتان و افغانستان توسط دست 
نشــانده های آمریکا و رژیم صهیونیستی انجام می شود. در 
حالیکه این نشست های وحدت اهمیت زیادی دارد و ادراک 
مشترک بین بایسته های علمای جهان اسلام به وجود آورده 
است. ادراک و نگاه مشترک همه بر اتحاد و نفرت از تکفیر 
است. نگاه مشــترک همه ما با این نشست ها بوجود آمده 
است. وی در همچنین با بیان اینکه تسلیم و سازش راه در 
برابر دشمن نیســت، گفت: راه مقاومت و ایستادگی است. 
گزینه تسلیم و ســازش از روی میز برداشته شده و دیگر 
سخنی در لبنان و فلسطســن از تسلیم نیست. در جهان 
اسلام گزینه مقاومت و ایستادگی در مقابل دشمن جواب 

داده است. دشمن بســیار تلاش کرده است. وی افزود: به 
تعبیر رهبری ، دشمن خواست و نتوانست، ولی ما خواستیم 
و توانســتیم. جایگاه دشمن و جایگاه حرکت مجاهدین را 
در فلسطین، سوریه، یمن، افغانستان و عراق ببینید. ابتکار 
عمل امروز در اختیار فلسطینیان است. دیروز قرارداد اسلو، 
شرم الشیخ یا کمپ دیوید امضاء می کردند، اما امروز ابتکار 
عمل در اختیار مجاهدین اســلام اســت و این موفقیت به 
خاطر وحدت گروه های فلسطینی است. رئیس جمهور تاکید 
کرد: در مقابل جنگ ترکیبی دشــمن، وحدت و انسجام و 
جهاد تبیین و روشنگری است. دشمن با امپراتوری رسانه 
ای خــود می خواهد ادارک ها را شــکل دهد و در ذهن ها 
تشــویش ایجاد کند. راه ما جهاد تبیین ومعرفی اســلام و 
پیامبر اســلام است. این نشست ها و نگاه تقریبی و انسجام 
بخش خود را آماده می کند برای ایفای نقش مهم در نظم 
نوین جهانی. وی با بیان اینکه این نشســت وحدت بخش، 
ضدصهیونیستی، ضد امپریالیستی و ضد نظام سلطه است، 
گفت: امروز معتقدیم به برکت خون مطهر شهدا و اقدامات 
مجاهدین، امت اســلامی می خواهد مسلمان زندگی کند. 

خودیابی تاریخی در جهان اســلام پیدا شده است و همه 
معتقد به امنیت، صلح، آسایش و رفاه امت اسلامی هستند. 
وحدت و انســجام در پیشرفت امت اسلامی اهمیت زیادی 
دارد. جهان اســلام هــم جهان قدرتمندی اســت و اهرم 
اقتصادی، موقعیت جغرافیایی بســیار مهم، ســابقه غنی 
و تاریخی دارد و آماده ایفای نقش جهانی اســت. رئیســی 
جهان با اشــاره به اینکه ما به برکــت ندای وحدت بخش 
امام خمینــی)ره( و رهبر معظم انقلاب، همه را به وحدت 
دعوت کرده و راه سعادت امت اسلامی را وحدت و انسجام 
می دانیم، گفت: ما همواره تاکید بر ارتباط با همســایگان 
و کشــورهای اســلامی داریم. رئیس جمهور خاطرنشان 
کرد: دیپلماسی فرهنگی، سیاسی و کار ارتباطات در همه 
حوزه ها بسیار اهمیت دارد. جمع حاضر در بخش دیپلماسی 
فرهنگی می توانند بســیار نقش آفرین باشند. این حرکت 
که آسیا را به آفریقا، آفریقا را به اروپا و وصل کند، اهمیت 
زیادی دارد. این حرکت می تواند راه ســعادت را برای امت 
اسلامی هموارتر کند. در این نشست که از همه کشورهای 
اســلامی در آن شرکت کرده اند، قرار است هدف مشترک 
را برای وحدت امت اسلامی دنبال کنند. وی با بیان اینکه 
شهیدان ما از جمله شهید ســلیمانی و المهندس و سایر 
شهدا در کشورهای اسلامی رسالت سنگینی را بر عهده ما 
گذاشته اند، گفت: شهدای بزرگوار ما از ما انسجام، وحدت، 
ایستادگی و امید به آینده را می خواهند. دشمن می خواهد 
امت اســلامی را مایوس کنــد و بگوید آنچه من اراده کنم 
همان می شود، اما امت اسلامی این محاسبه را بهم ریخته و 
می خواهد ثابت کند ما عبد خدا و پیرو رسول خدا هستیم 
و به پیام شهدا گوش داده و در این مسیر گام برمی داریم. 
آنچه بیگانگان انجام داده از جمله توهین به قرآن، توهین 
به پیامبر و اولیای دین، راه اندازی گروه های تکفیری، تلاش 
برای عادی ســازی روابط با رژیم صهیونیســتی و اقدامات 
رســانه ای همه حلقه های یک زنیجر برای متوقف کردن 
امت اسلام است اما امت اسلام ثابت کرده دشمن شناس و 

دشمن ستیز است.

رئیس کل دادگســتری استان تهران با بیان اینکه بخشی از مشکلات موجود در 
حــوزه اجرای احکام مدنی مرتبط با حوزه تولید و صنعت اســت، گفت: همواره 
تاکید بر این است که اقدامات قضایی نباید به مانعی در مسیر فعالیت اقتصادی 
مشروع و چرخه تولید بدل گردد. به گزارش ایسنا به نقل از قوه قضاییه،  نشست 
شــورای معاونین دادگستری کل استان تهران با حضور علی القاصی، رئیس کل 
دادگستری اســتان تهران، علی صالحی دادستان تهران، ربیع الله قربانی رئیس 
کل دادگاه های عمومی و انقلاب تهران و معاونین قضایی رئیس کل برگزار شد. 
علی القاصی رئیس کل دادگســتری استان تهران در این نشست ضمن تبریک 
پیشاپیش میلاد رسول اکرم )ص( و امام جعفر صادق علیه السلام، حضور ربیع الله 
قربانی به عنوان رئیس کل دادگاه های عمومی و انقلاب تهران در مجموعه قضایی 
استان تهران را گرامی داشت و برای وی در انجام وظایف و مسئولیت های محوله 
آرزوی توفیق کرد. رئیس کل دادگستری استان تهران در ادامه به برخی از تغییر 
و تحولات مدیریتی در مجموعه قضایی اســتان تهران اشاره کرد و در عین حال 
ضمن قدردانی از زحمات و خدمات مدیران ســابق، بر ضرورت اهتمام بیش از 
پیش مدیران جدید به منظور خدمت بی منت و مســتمر به شــهروندان و ارتقاء 
چهره عدلیه در ام القرای جهان اســلام تاکید کــرد. وی در عین حال پیگیری 
مســتمر در جهت پیشبرد برنامه های ابلاغی از سوی قوه قضاییه و سیاست های 
کلان عدلیه در اســتان تهران را مهم ترین وظیفه مدیران جدیدالمنصوب ذکر 
کرد و در عین حال خواســتار تعامل و هماهنگی تمامی بخش های دادگستری 
کل اســتان تهران با یکدیگر شد. القاصی با بیان اینکه وظایف و مسئولیت های 
دادگستری کل استان تهران دارای کثرت، تمایز و تنوع نسبت به سایر حوزه های 
قضایی در سطح کشور است، گفت: مسئولیت ها و جنس کار در مجموعه قضایی 
استان تهران سنخیتی با دچار روزمرگی شدن ندارد و بر همین اساس »تسریع 
در انجام وظایف«، »حساســیت« و »جدیت در کار« سه عامل مهمی است که 
باید از سوی مدیران این مجموعه مورد پیگیری قرار گیرد.رئیس کل دادگستری 
استان تهران با اشاره به اینکه احساس مسئولیت و دغدغه مندی نسبت به امورات 
و وظایف محوله زمانی در یک مجموعه تسری پیدا می کند که مدیر آن مجموعه 
دارای احساس مسئولیت و نسبت به انجام وظایف دغدغه مند باشد، اظهار کرد: 
واقعیت امر این اســت که در حال حاضر جز با کار جهادی در مجموعه قضایی 
اســتان تهران نمی توان به اهداف مورد نظر دســت پیدا کرد و بر همین اساس 
پیشبرد در امورات و برنامه ها صرفا با اهتمام شبانه روزی و جهادی ممکن خواهد 
بود.القاصــی با تاکیــد بر ضرورت تعیین تکلیف امورات معــوق و از قبل مانده، 
تصریح کرد: رمز موفقیت یک مدیر، پویایی، تلاش مضاعف و روحیه مطالبه گری 
در مجموعه است و زمانی که زیرمجموعه شاهد این موارد در مدیریت مجموعه 
باشند، یقینا در پیگیری امورات و انجام وظایف محوله کوشا و فعال خواهند بود؛ 
لذا مدیران مجموعه قضایی استان تهران باید سرآمد، الگو، حساس، منظم و در 
انجام امورات پیشــگام و پیش قدم باشند.رئیس کل دادگستری استان تهران در 
بخش دیگری از ســخنان خود معضل رسوب و انباشت احکام صادره در محاکم 
حقوقی را به عنوان یکی از چالش های اساســی دســتگاه قضا توصیف کرد و در 
عین حال به معاون قضایی دادگستری در امور اجرای احکام مدنی ماموریت داد 
تا ضمن احصاء اشکالات و آسیب های موجود در واحدهای اجرای احکام مدنی، 
در جهت رفع اشــکالات و آسیب های شناسایی شده طی یک برنامه زمان بندی 

شده و مدون اقدام شــود. وی با بیان اینکه گزارشات واصله در پی بازرسی های 
انجام شده حاکی از این است که در حال حاضر برخی از مسائل و مشکلات میان 
واحدهای اجرای احکام در بخش های مختلف مشــترک است، گفت: به همین 
منظور، ضرورت دارد تا آســیب ها و مســائلی که در حوزه اجرای احکام مدنی 
به صورت مشــترک وجود دارد، جمع بندی و مدون شــود و به تمامی واحدهای 
قضایی سراسر استان تهران ابلاغ گردد؛ مدیران واحدهای قضایی نیز موظفند تا 
نظارت لازم را در جهت رفع این مسائل و آسیب ها داشته باشند. القاصی در ادامه 
به رئیس کل دادگاه های عمومی و انقلاب تهران نیز ماموریت داد تا پیگیری لازم 
را به منظور تشــخیص اینکه چه میزان از مشکلات موجود در واحدهای اجرای 
احکام در ســطح شــهر تهران رفع گردیده، داشته باشد. رئیس کل دادگستری 
اســتان تهران همچنین به معاونت منابع انســانی نیز ماموریت داد تا به منظور 
افزایش دانش تخصصی کارکنان واحدهای اجرای احکام مدنی، اقدامات لازم را 
برای آموزش کارکنان این واحدها در دستور کار قرار دهد.   وی در ادامه با بیان 
اینکه بخشی از مشــکلات موجود در حوزه اجرای احکام مدنی مرتبط با حوزه 
تولید و صنعت است، گفت: همواره تاکید بر این است که اجرای احکام نباید باعث 
توقف چرخه تولید و صنعت شود؛ در همین راستا، طی بخشنامه ای که به همه 
واحدهای قضایی استان تهران ابلاغ خواهد شد، واحدهای قضایی موظف خواهند 
شد که پیش از انسداد حساب های بانکی اشخاصی که در حوزه تولید و صنعت 
فعالیت دارند، هماهنگی لازم را با حوزه ریاســت دادگســتری کل استان تهران 
به عمل آورند تا به نحوی اقدام شود که آسیبی متوجه چرخه تولید نگردد. القاصی 
در بخش دیگری از ســخنان خود و در خصوص شــعب قضایی دارای موجودی 
نامتعارف در محاکم تجدید نظر استان تهران اذعان کرد: در این راستا، مقرر شد 
تا آمار انشائی و امضائی شعب تجدید نظر استان تهران استخراج گردد تا مشخص 
شود هر قاضی در دادگاه تجدید نظر استان تهران در سال به طور میانگین چند 
رای امضاء و چند رای انشاء کرده است و نتایج حاصله از بررسی های به عمل آمده 
با حضور قضات محاکم تجدید نظر استان تهران بررسی و آسیب شناسی خواهد 
شد. رئیس کل دادگســتری استان تهران در ادامه به معاون فناوری اطلاعات و 
برنامه ریزی دادگستری کل استان تهران ماموریت داد تا ضمن ابلاغ مشخصات 
شــعب دارای موجودی نامتعارف به تفکیک هر مجتمــع و حوزه قضایی، علل 
نامتعارف شدن موجودی این شعب ریشه یابی و در بازه زمانی مشخصی در جهت 
تعیین تکلیف پرونده های رسوبی اقدام شود. علی صالحی، دادستان تهران نیز در 
این نشست با تشریح میزان پرونده های ارجاع شده به کلانتری ها اظهار کرد: به 

ضابطین و معاونین تاکید شده که پرونده بیش از یک ماه در کلانتری ها نماند.

واکنش بهادری جهرمی به ادعای مخالفت 
رئیسی با طرح شفافیت

سخنگوی دولت به ادعای نماینده مجلس درباره مخالفت رئیس جمهوری با طرح شفافیت 
واکنش نشــان داد. به گزارش ایســنا، علی بهادری جهرمی در واکنش به ادعای یکی از 
نمایندگان مجلس شورای اسلامی مبنی بر مخالفت رئیس جمهوری با طرح شفافیت گفت: 
رئیس جمهوری از ابتدای شــروع به کار خود بارها بر ضرورت مبارزه ساختاری و ریشه ای 
با فســاد و ایجاد شــفافیت در همه ارکان اجرایی تأکید کرده اســت. او یادآور شد: اراده 
مصمم دولت برای تحقق شــفافیت با اقداماتی مانند صدور برخط مجوزهای کسب وکار، 
حذف امضاهای طلایی، انتشار عمومی صورت های مالی شرکت های دولتی و انتشار لیست 
بدهکاران بانکی، قابل  ارزیابی اســت که پیش از این در هیچ دوره ای سابقه نداشته است.

ســخنگوی دولت تأکید کرد: از سوی رئیس جمهوری هم هیچ مخالفتی در این زمینه به 
مجلس و مجمع تشخیص مصلحت نظام اعلام نشده است

رئیس کل دادگستری استان تهران:

اجرای احکام نباید باعث توقف چرخه تولید و صنعت شود

وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی در خصوص ارائه پروانه خبرنگاری به خبرنگاران گفت: ما نیازی به تشویق دوستان نداریم اما دوست داریم 
اگر مسئله ای مطرح می شود یک روز صبر کنند و از من سوال کنند. محمد مهدی اسماعیلی در گفت وگو با خبرنگار ایلنا، درباره انتقاداتی 
که نســبت به ارائه پروانه خبرنگاری به خبرنگاران مطرح شــده و بیان می شود که این پروانه صف خبرنگاران را از یکدیگر جدا می کند و 
به اصطلاح خودی و غیرخودی می شوند، گفت: اساسا این بحث با دغدغه حفظ امنیت شغلی خبرنگاران در ارتباط است نه کار ما. چرا؟ 
گزارشــی را خدمت رئیس جمهور دادم گفتم ما ابتدای دولت ۴ هزار خبرنگار داشــتیم که در مرداد ماه به ۸ هزار و ۵۰۰ نفر رسیدند و با 
تسهیلاتی که ارائه دادیم الان به یازده هزار و ۵۰۰ نفر رسیده اند و در حال حاضر برای یازده هزار و ۵۰۰ نفر در صندوق هنر خدمات بیمه ای را انجام می دهیم. وزیر فرهنگ و ارشاد 
اسلامی تاکید کرد: ما یک لایحه جامع رسانه ای را داشتیم تقدیم مجلس می کردیم اما روندش در مجلس بسیار طولانی بود )همان لایحه مطرح شده در دولت قبل( آمدیم این بحث 
را در آئین نامه خودمان گنجاندیم. الزامی هم نداریم هرکس خواست می آید پروانه یا کارت خبرنگاری می گیرد، هرکسی هم خواست نگیرد. وی درباره این که دریافت پروانه خبرنگاری 
چه مزیتی برای اهالی رسانه دارد، عنوان کرد: آن هایی که شناسایی می شوند مشخصات صنفی شان ثبت می شود. مگر الان که یازده هزار و ۵۰۰ نفر را در صندوق هنر بیمه کردیم 
کسی تا حالا اعتراض کرده که مسئله سیاسی و یا غیرسیاسی مطرح شده است که بگویند فلان خبرنگار برای فلان روزنامه است و فلان خبرنگار برای روزنامه دیگر؟ من احساس 

می کنم سوءتفاهم شده است. حال من این حرف را کجا زدم؟ در تبریز خبرنگاران گله داشتند که ما امنیت شغلی نداریم من گفتم ما موضوع را دنبال می کنیم.

دبیر شورای عالی امنیت ملی کشورمان، با بیان اینکه توافق نامه امنیتی میان ایران و عراق تضمین کننده امنیت مرزهای دو کشور و 
نقشه راه معقول و مناسبی برای حذف مؤلفه های ناامن کننده در دو کشور و منطقه است؛ بر اجرای دقیق و کامل این توافق نامه تاکید 
کرد. به گزارش ایلنا، قاسم الاعرجی، مشاور امنیت ملی عراق که به تهران سفر کرده است، صبح امروز یکشنبه با علی اکبر احمدیان 
نماینده مقام معظم رهبری و دبیر شورای عالی امنیت ملی کشورمان دیدار و با او درباره مسائل دوجانبه و نحوه اجرای کامل توافق نامه 

امنیتی میان دو کشور گفتگو و تبادل نظر کرد. در این دیدار احمدیان با تشکر از حسن همکاری و تمهیدات دولت عراق در برگزاری هرچه باشکوه تر مراسم اربعین و همچنین 
میهمان نوازی گرم مردم عراق، تصریح کرد، مراســم اربعین علاوه بر ابعاد مهم سیاســی و فرهنگی و برکات معنوی آن موجب نزدیکی هر چه بیشتر دو ملت مسلمان و شیعه 
ایران و عراق شده است. دبیر شورای عالی امنیت ملی کشورمان، با بیان اینکه توافق نامه امنیتی میان دو کشور تضمین کننده امنیت مرزهای دو کشور و نقشه راه معقول و 
مناسبی برای حذف مؤلفه های ناامن کننده در دو کشور و منطقه است؛  بر اجرای دقیق و کامل این توافق نامه تاکید کرد. احمدیان با اشاره به توافقات  ایران و عراق در حوزه 
های مختلف به ویژه حوزه اقتصادی گفت:ظرفیت های  بسیار زیادی برای ارتقاء همه جانبه روابط دو کشور در بخش های مختلف به صورت بالقوه وجود دارد که باید با تشریک 

مساعی و تلاش مضاعف آن را فعلیت بخشید.

 وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی: 

نظام صنفی نیاز به قانون دارد که فرآیندش طولانی است
احمدیان، در دیدار مشاور امنیت ملی عراق:

توافق امنیتی ایران و عراق نقشه راه معقولی برای حذف مؤلفه های 
ناامن کننده در دو کشور و منطقه است

برگزاری نمایشگاه »در لباس سربازی« 
همزمان با هفته دفاع مقدس

همزمان بــا ایام هفته دفــاع مقدس، 
نمایشــگاه دائمی »در لباس سربازی« 
در محل موزه ملی انقلاب اســلامی و 
دفاع مقدس )باغ مــوزه دفاع مقدس( 
در معرض دیــد عمــوم علاقه مندان 
فرهنگ جهاد و مقاومــت قرار گرفته 
اســت. به گزارش ایسنا، این نمایشگاه 
دائمی، روایت رهبر انقــلاب از دوران 
جنگ تحمیلــی اســت و بخش های 
منتشرنشــده ای از اســنادِ اقدامــات 

و مکاتبــات حضرت آیت الله خامنــه ای در دوران دفاع مقــدس و نیز بخش هایی از 
مأموریت ها و پشــت صحنه  فرماندهی نظامی ایشــان در سال های جنگ تحمیلی را 
به نمایش گذاشــته است.بخشی از آن چه در این نمایشگاه خواهید دید را در ویدئوی 
https://user. زیر ببینید. علاقه مندان می توانند برای بازدید از این نمایشــگاه به نشانی

khamenei.ir مراجعه کرده، روز و ســاعت بازدید خود از نمایشــگاه را انتخاب نمایند. 
نمایشــگاه »در لباس ســربازی« که به همت دفتر حفظ و نشر آثار حضرت آیت الله 
خامنه ای و همکاری بنیاد حفظ و نشــر آثار دفاع مقدس برپا شــده و در شهریور ماه 
۱۴۰۰ بــا حضور رئیس جمهور در باغ موزه  دفاع مقدس افتتاح شــده بود، از مهر ماه 

۱۴۰۲ در معرض بازدید عموم مردم قرار گرفته است.
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گزیده خبر

آخرین وضعیت بازار رمزارزها در جهان

بیت کوین به زودی بی ارزش 
می شود؟

رابرت کیوساکی، نویسنده معروف، انتظار دارد که با راه اندازی ارز دیجیتال 
بانک مرکزی توســط فدرال رزرو، بیت کوین بی ارزش شود.به گزارش ایسنا 
به نقل از کریپتو، نویســنده کتاب پدر پولدار پدر بی پول، رابرت کیوساکی، 
درباره خطرات راه اندازی ارز دیجیتال بانک مرکزی )CBDC( توســط فدرال 
رزرو هشدار داد. پدر پولدار پدر بی پول کتابی است که در سال ۱۹۹۷ توسط 
کیوساکی و شارون لچتر نوشته شده و بیش از ۶ سال است که در فهرست 
پرفروش ترین های نیویورک تایمز قرار دارد. بیش از ۳۲ میلیون نسخه از این 
کتاب به بیش از ۵۱ زبان ترجمه و در بیش از ۱۰۹ کشــور فروخته شــده 
است.کیوســاکی در پستی در پلتفرم رسانه اجتماعی ایکس توضیح داد که 
ارز دیجیتال بانک مرکزی فدرال رزرو در راه است و زمانی که این اتفاق رخ 
دهد، حریم خصوصی از بین خواهد رفت.وی هشدار داد: وقتی دلار دیجیتال 
راه اندازی شــود، طلا، نقره، بیت کوین و پول نقد بی ارزش می شوند. وی در 
ادامه از سرمایه گذاران خواست تا قبل از اینکه خیلی دیر شود، پس انداز طلا، 
نقره، بیت کوین و پول نقد را برنامه ریزی کنند.نویســنده مشهور تنها کسی 
نیســت که نگران راه اندازی ارز دیجیتال بانک مرکزی توســط فدرال رزرو 
اســت. هفته گذشته، کمیته خدمات مالی مجلس نمایندگان ایالات متحده 
قانون ایالتی ضد نظارت ارز دیجیتــال بانک مرکزی را با حمایت ۶۰ عضو 
کنگره تصویب کرد.بــا این حال، فدرال رزرو تا صــدور ارز دیجیتال بانک 
مرکزی فاصله زیادی دارد. در ســپتامبر ســال گذشته، جروم پاول، رئیس 
فدرال رزرو تاکید کرد که بانک مرکزی درباره صدور دلار دیجیتال تصمیمی 
نگرفته است. وی خاطرنشان کرد: ما تصمیمی برای این کار نداریم و ما این 
مورد را فرآیندی حداقل چند ســاله در نظــر می گیریم.مجموع ارزش بازار 
جهانی ارزهای دیجیتال در حال حاضر ۱.۰۸ تریلیون دلار برآورد می شــود 
که این رقم نسبت به روز قبل  ۰.۵۹ درصد بیشتر شده است. در حال حاضر 
۴۸.۸۴ درصد کل بازار ارزهای دیجیتال در اختیار بیت کوین بوده که در یک 
روز ۰.۰۰ درصد کاهش داشته است.حجم کل بازار ارزهای دیجیتال در ۲۴ 
ســاعت گذشته ۳۰.۲۳  میلیارد دلار است که ۳۰.۰۵ درصد کاهش داشته 
است. حجم کل در امور مالی غیر متمرکز در حال حاضر ۲.۳۴ میلیارد دلار 
اســت که ۷.۷۵ درصد از کل حجم ۲۴ ســاعته بازار ارزهای دیجیتال بوده 
و حجم تمام ســکه های پایدار اکنون ۲۹.۰۵ میلیارد دلار است که ۹۶.۰۸ 

درصد از کل حجم ۲۴ ساعته بازار ارزهای دیجیتال را تشکیل می دهد.

رئیس سازمان بورس اعلام کرد

خروج سیمان و فولاد از بورس کالا منتفی است
رئیس ســازمان بورس و اوراق بهادار گفت : خروج سیمان و 
فولاد از بورس کالا منتفی شــده و قرار است با نهادهایی که 
به این دو صنعت انتقاد دارند، جلساتی برای رفع این ابهامات 
برگزار شــود. به گزارش ایســنا، مجید عشــقی در خصوص 
نگرانی های مربوط به خروج سیمان و فولاد از بورس کالا گفت: 
معامله کالاها در بورس کالا بر اســاس قوانین و مقرراتی بوده 
که دولت های مختلف وضع کرده اند. بررسی های کارشناسی 
نشــان می دهد خروج این محصولات از بورس کالا می تواند 
بازار این محصولات را متلاطم کند؛ از این رو تصمیمی در این 
خصوص گرفته نشده و موضوع خروج این محصولات از بورس 
کالا منتفی است. وی ادامه داد: البته عده ای انتقاداتی به برخی 
از فرآیندها دارند و توصیه کرده ایم در جلســات کارشناسی 
اگر ایرادی به عرضه ها مطرح اســت مورد بررسی قرار گرفته 
و برطرف شــود.  اگر ایرادی در نحوه تعیین قیمت پایه وجود 
دارد نیز باید با همکاری دســتگاه های ذی ربط، گاهی شورای 
رقابت، ستاد تنظیم بازار یا وزارت صمت برطرف شود. ایراداتی 
که مطرح می شــود بعضا به علت نبود آشــنایی این دوستان 
با مکانیزم های بازار ســرمایه و بورس کالاســت و خروج این 
محصولات از بورس کالا قطعا به التهاب بیشــتر بازارها دامن 
خواهد زد. تامین مالی ۷۵۰ همتی از بازار سرمایه تا پایان سال

رئیس ســازمان بورس و اوراق بهادار با خوش بینی به تامین 
مالــی ۷۵۰ همتی از بازار ســرمایه تا پایان امســال گفت: 
امیدواریم امسال تا پایان ســال به عددی بیش از ۷۵۰ هزار 
میلیارد تومان تامین مالی در بازار ســرمایه برســیم. عشقی 
تصریح کرد: این ســازمان بر اســاس ماده ۲ قانون اوراق بازار 
اوراق بهادار وظایفی دارد. به طور کلی هدف ســازمان بورس، 
حمایت از حقوق سهامداران و ساماندهی، حفظ و توسعه بازار 
سرمایه اســت. در دو سال اخیر، یکی از راهبردهای جدی ما 
توسعه سرمایه گذاری غیرمستقیم بود که در این حیطه سعی 
کردیم به طراحی و راه اندازی انواع صندوق های سرمایه گذاری 
بپردازیم. وی ادامه داد: با انواع صندوق های سرمایه گذاری از 
جمله صندوق تضمین اصل ســرمایه و صندوق بازنشستگی 
تکمیلــی و... ســبد ابزارهای ســرمایه گذاری غیرمســتقیم 
تکمیل شده؛ حدود ۵۰ درصد معاملات روزانه بازار مربوط به 
صندوق های ســرمایه گذاری است. یعنی سهامداران به جای 
خرید مستقیم سهام اقدام به سرمایه گذاری از طریق صندوق ها 
می کنند. رئیس ســازمان بورس با بیان اینکه سرمایه گذاری 
غیرمســتقیم مزایای زیادی دارد؛ گفت: اولین مزیت کاهش 
هزینه معاملات در بازار ســرمایه است؛ البته که این موضوع 
تضــاد منافعی برای عده ای ایجاد کرده اســت. همچنین این 
اقدام باعث شــده مدیران صندوق ها در بازار سرمایه بهتر کار 
کنند و غیرحرفه ای ها از طریق این صندوق ها در بازار سرمایه 
فعالیــت کنند. عــده ای هم کــه از فعالیــت صندوق های 
سرمایه گذاری ناراضی هســتند عمدتا کسانی هستند که از 
طریق اغوای حقیقی ها ارتزاق می کردند. ابزارهای تامین مالی 
بازار مســکن .عشــقی در خصوص ابزارهای تامین مالی بازار 
مسکن اظهار کرد: یکی از ابزارها، ابزارهای سرمایه گذاری در 
بازار مسکن است. معتقدیم سهم ابزارهای تامین مالی در بازار 
مسکن بسیار کمرنگ است و باید در این حوزه بیشتر تلاش 
کرد. در بخش اول فعالیت مان، صندوق های املاک و مستغلات 
را تعریف و راه انــدازی کردیم و صندوق های متعددی هم در 
دست راه اندازی است. بخش دوم فعالیت ما کمک به هدایت 
منابع به سمت تولید مسکن است که این هدف را با ابزار سلف 
مســکن محقق می کنیم. وی ادامه داد: این اوراق به مراحل 
نهایی رســیده و نظرخواهی از تمام ذی نفعان انجام شــده و 
دستورالعمل اوراق سلف مسکن به زودی نهایی خواهد شد و از 
طریق این ابزار خواهیم توانســت منابع را به طور مستقیم به 
سمت تولید مسکن هدایت کنیم. با توجه به مذاکراتی که با 
ذی نفعان این حوزه و انبوه سازان داشتیم، استقبال خوبی هم 
از این ابزار صورت خواهد گرفت. رئیس ســازمان بورس ادامه 
داد: بحث بعدی افزایش کیفیت خدمات به ســرمایه گذاران 
اســت. زمانی که با اوج مراجعه مردم به نهادهای مالی مواجه 
بودیم، سبدگردان ها و کارگزاری ها نتوانستند خدمات لازم را 
به موقع به ســرمایه گذاران ارائه کننــد و صف های طویلی در 
کارگزاری ها شــکل گرفــت. البته با توســعه ســامانه های 
الکترونیکی این مشــکل برطرف شد. عشــقی با بیان اینکه 
انحصاری در نهادهای مالی ایجاد شده بود که بعضا تا ۱۳ سال 
مجوز جدیدی در حوزه آن نهاد مالی ارائه نشده بود، افزود: در 
دو ســال گذشــته بالغ بر ۲۰۶ نهاد مالی اعــم از کارگزاری، 
سبدگردان، صندوق سرمایه گذاری و... مجوز دریافت کرده اند. 
جهت گیری کلی ما هم به این سمت بوده که سرمایه گذاری 
غیرمستقیم را ترویج کنیم. وی افزود: مانده دارایی صندوق های 
سهامی از ۴۵ هزار میلیارد تومان به بالای ۱۰۰ هزار میلیارد 
تومان رســیده؛ دارایی تحت مدیریت سبدگردان ها نیز از ۴۵ 
هزار میلیارد تومان به بالای ۱۰۰ هزار میلیارد تومان رسیده و 
این نشــان دهنده آن اســت که نقش نهادهای مالی در بازار 
سرمایه در حال افزایش است. ما انحصارها را شکستیم و قفل 
مجوز صدور نهادهای مالی شکســته شد. در دو سال گذشته 
بالغ بر ۱۰ مجوز کارگزاری صادر شــده و همه این مجوزها از 
طریق درگاه ملی صدور مجوزها صادر شــده اســت. سازمان 
بورس به عنوان یکی از ســازمان های پیشــگام در این حوزه، 
صــدور مجوزها را بــه این درگاه منتقل کرده اســت. رئیس 

سازمان بورس درباره پرداخت سود سهامداران از طریق سجام 
گفت: در دو ســال گذشته تلاش شــد سودی که در مجامع 
شرکت ها پرداخت می شود، کلا توسط سامانه سجام پرداخت 
شود. تمام شــرکت ها ملزم شدند در سال جاری سود تمامی 
سهامداران را بر اســاس برنامه زمان مندی و از طریق سامانه 
سجام پرداخت کنند. بیش از ۵۰ هزار میلیارد تومان سود به 
این روش پرداخت شــد. عشقی افزود: اتفاق دیگر این بود که 
ســالیان سال ســودهایی در مجامع تقسیم شده، اما به بهانه 
دسترسی نداشتن به مشخصات سهامداران توزیع نشده بود، به 
حساب سهامداران واریز شود. سال گذشته بالغ بر ۳۶ میلیون 
نفر سود رسوبی شرکت ها را دریافت کردند. امسال هم حدود 
۱۲ میلیون نفر سود رسوبی دریافت کردند. شاید این سودها 
اعداد ناچیزی بود، اما جمع سودهای رسوبی مبلغ قابل توجهی 
بود که این مورد را به عنوان حق الناسی که به گردن شرکت ها 
بود تعیین تکلیف کردیم. وضعیت سهام عدالت متوفیان. وی 
در خصوص وضعیت سهام عدالت متوفیان گفت: قوه قضاییه 
سرویســی در اختیار سازمان بورس و اوراق بهادار قرار داده تا 
تقســیم قهری ســهام عدالت بین وراث انجام شــود. نکته 
اینجاست که این سرویس، ســرویس اصالت گواهی انحصار 
وراثت است. چون این دارایی ها قرار است بر اساس این گواهی 
تقســیم شــود، باید به عدد و درصد تبدیل شود. ما حساس 
بودیــم که تبدیل عکــس گواهی انحصار وراثــت به اعداد و 
درصدهایی که باید بین وراث تقســیم شــود به نحو درستی 
صورت می گیرد. رئیس سازمان بورس افزود: با توجه به اینکه 
لازم بود هم شــبکه کارگزاری ما به برخی نرم افزارها تجهیز 
شــود و هم می خواســتیم از همکاری دفاتــری که کارهای 
تخصصی دستگاه قضا را هم انجام می دهند، بهره بگیریم، به 
واسطه رفت و برگشت هایی که اتفاق افتاد این کار انجام نشد. 
خوشبختانه این کار در شــرکت سپرده گذاری مرکزی انجام 
شــده و آموزش های لازم هم به شــرکت های کارگزاری داده 
شــده و از هفته آینده فراخوان خواهیم داد که وراث متوفیان 
سهام عدالت به دفاتر کارگزاری مراجعه کنند و انتقال قهری 
انجام شود. البته با توجه به تعداد بالای فوت شده ها در چند 
سال گذشــته، احتمالا فراخوان در چند مرحله انجام خواهد 
شد. عشقی با حضور در یک برنامه تلویزیونی ادامه داد: تقسیم 
ماترک متوفیان دو بخش دارد؛ بخش اول خود سهام عدالت 
که مستقیم به قیمت روز به متوفیان منتقل خواهد شد؛ بخش 
دوم هم مربوط به سودهای سنواتی است که به وراث پرداخت 
خواهد شد. ســودها در حساب شرکت سپرده گذاری مرکزی 
بوده و اگر سودی هم به این سودها تعلق گرفته باشد، پرداخت 
خواهد شد. البته از سال ۱۳۹۹ سود تقسیمی به سهامداران 
عدالت پرداخت شده و اشخاصی که از آن مقطع، سود سهام 
عدالت را دریافت نکرده اند، مشغول دریافت سود سهام عدالت 
خواهند شد. این سودها هم بر اساس همان درصد بین وراث 
تقسیم خواهد شد. وضعیت صندوق های بازنشستگی تکمیلی. 
وی در خصوص صندوق های بازنشســتگی تکمیلی گفت: ما 
یک ســری صندوق های بازنشستگی اجباری داریم که تامین 
اجتماعی یا سایر نهادها و دستگاه های اجرایی، برای کارمندان 
و کارگــران تشــکیل داده اند؛ ولی فــارغ از این صندوق های 
بازنشستگی اجباری، ما صندوق بازنشستگی تکمیلی تعریف 
کرده ایم که بر اســاس قانون بــازار اوراق بهادار تحت نظارت 
ســازمان بورس فعالیت داشــته و مقررات آن ها هم توســط 
سازمان بورس تدوین شده است. رئیس سازمان بورس اوراق 
بهادار ادامه داد: در این صندوق ها، بخشی از حقوق کارمندان 
به علاوه منابعی که کارفرمایانی ترجیح می دهند برای آینده 
پرسنل خود کنار بگذارند، سرمایه گذاری خواهد شد. زمانی که 
کارمندان به موعد بازنشستگی برسند این مبالغ تسویه شده و 
به حســاب شــخص واریز می شــود. البته که ایــن کار در 
ســاختارهای مختلفی در بعضی شــرکت ها و دســتگاه ها و 
ارگان ها انجام می شــود؛ اما بعضاً در شــفافیت آن ها مسائلی 
وجود دارد و مشــکلات مالیاتی دارنــد و... با تعریف صندوق 
بازنشستگی تکمیلی در بازار سرمایه، شرایطی فراهم کردیم 
که بــا کارفرماها با منابع حاصل از کســر درصدی از حقوق 
پرسنل بعلاوه مبلغی توسط کارفرما، واحدهای این صندوق ها 

خریداری و برای بلندمدت نگهداری شود. عشقی تاکید کرد: 
به این دلیل روی بلندمدت تاکید می کنیم که مقایسه بازدهی 
بازار سرمایه با سایر بازارها در بازه ۱۰ ساله یا ۲۰ ساله نشان 
می دهد این بازار بازدهی بسیار بالاتری برای سرمایه گذاران به 
همراه داشــته اســت. ضمن اینکه صندوق های بازنشستگی 
اجباری بعضاً دچار معضلی بــه نام تصدی گری یا بنگاه داری 
هستند؛ اما صندوق های بازنشستگی تکمیلی با توجه به حد 
نصاب های ســرمایه گذاری، حق تصدی گــری ندارند؛ لذا در 
بلندمدت ما مشکل تصدی گری در این صندوق ها را نخواهیم 
داشــت و منابع بــه صورت خــرد در ســهم های متنوعی 
ســرمایه گذاری خواهد شــد. وی ادامه داد: با توجه به سابقه 
تقریباً ۱۸ ســاله فعالیت صندوق های سرمایه گذاری در بازار 
ســرمایه ما چیزی به نام نکول )عدم ایفای تعهدات( در مورد 
ایــن صندوق ها نداریم. با توجه به مدیریتی که در حد نصاب 
صندوق ها اعمال می شــود و سازمان بورس هم روی این حد 
نصاب ها نظارت جدی دارد و پرونده های تخلفاتی جدی برای 
صندوق هایی که حد نصاب ها را رعایت نکردند، تشکیل شده؛ 
بنابرایــن صندوق های بازنشســتگی تکمیلی فــارغ از بحث 
تصدی گری در بلندمدت بازدهی خوبی برای سرمایه گذاران به 
همراه خواهند داشت.رئیس ســازمان بورس اوراق بهادار در 
مورد مزیت صندوق های بازنشستگی تکمیلی برای کارفرماها 
اظهار کرد: مهمترین مزیت این صندوق ها برای کارفرما، بحث 
نگهداشت نیروی انسانی در شرکت ها و سازمان ها خواهد بود. 
اســتقبال بســیار خوبی از این صندوق ها به  عمــل آمده و 
درخواست های بسیار زیادی از سوی کارفرماها برای تاسیس و 
راه اندازی این صندوق ها داشته ایم. حداقل سرمایه هر صندوق 
بازنشستگی تکمیلی ۵۰۰ میلیارد تومان است. ما یک سری 
صندوق های بازنشســتگی تکمیلی عمومی داریم که ممکن 
است ۱۰ کارفرما در این صندوق سرمایه گذاری کنند و هر یک 
حساب جداگانه داشته باشند. نظارت هوشمندانه و پیشگیرانه 
در بازار ســرمایه عشــقی در خصوص نظارت هوشمندانه و 
پیشــگیرانه در بازار ســرمایه عنوان کرد: یکی از دغدغه های 
جدی ما و تمامی فعالان بازار ســرمایه بحث منصفانه بودن 
معاملات اســت. ما در این دو سال سعی کردیم با استفاده از 
تمــام اطلاعاتی که از طریق ســامانه های اطلاعات مدیران و 
ســامانه اطلاعات دارندگان اطلاعات نهانی کسب می کنیم، 
نظارت هوشــمندی در بازار ســرمایه ایجاد کنیم تا بتوانیم 
دســتکاری در بازار را به راحتی تشخیص دهیم. وی با بیان 
اینکه پرونده های تخلفاتی در ســازمان بــورس از مجراهای 
مختلفی تشکیل شــده؛ افزود: گاهی واحدهای نظارتی خود 
سازمان این پرونده ها را تشــکیل داده اند؛ گاهی پرونده ها از 
طریق ســامانه ســوت زنی توسط سایر اشــخاص به صورت 
شناسایی شده یا ناشناس گزارش داده می شود و ما رسیدگی 
می کنیم و به یک پرونده تخلفاتی می رســیم؛ گاهی از طریق 
سامانه رسیدگی به شکایات این پرونده ها تشکیل می شود و در 
فرآیند رسیدگی قرار می گیرد یا از طریق بورس و فرابورس یا 
بورس کالا و انرژی این گزارش به ما ارســال شده و در واحد 
حقوقی پرونده تشــکیل می شود. رئیس سازمان بورس اوراق 
بهادار خاطرنشــان کرد: اسامی مدیران خاطی که رای قطعی 
برای آن ها صادر شــده، به زودی در ســامانه سازمان بورس 
منتشر و افشا خواهد شد. این تخلفات مربوط به اسفند سال 
گذشته است. حمایت از افشاگران و سامانه سوت زنی. عشقی 
در خصوص حمایت از افشــاگران و سامانه سوت زنی گفت: با 
توجه به گسترش بازار ســرمایه و ظهور بیش از ۱۰۰۰ نهاد 
مالی؛ بالغ بر ۷۰۰ ناشر که سهام آن ها در بازار سرمایه معامله 
می شــود؛ ارائه دهندگان خدمات به سرمایه گذاران و... فضای 
گسترده ای در بازار سرمایه ایجاد شده که ممکن است بعضی 
از ناهنجاری ها از چشم ناظر رسمی دور بماند. هرچند وظیفه 
ما این اســت که بتوانیم هر نوع ناهنجاری را به سرعت کشف 
کرده و رسیدگی کنیم؛ اما با توجه به گستردگی بازار سرمایه 
ممکن اســت برخی ناهنجاری ها پنهان بماند. وی ادامه داد: 
یکی از مجاری بســیار مهم برای شناسایی ناهنجاری ها خود 
ســرمایه گذاران، رســانه های حرفه ای بازار ســرمایه و مردم 
هستند. ما کانال های متعددی را برای اخذ این گزارش ها ایجاد 

کرده ایم که یکی از این کانال ها، دیده بان سلامت بازار سرمایه 
اســت. گزارش هــا از تمام حوزه های بازار ســرمایه شــامل 
ســامانه های معاملاتی، حوزه نهادهای مالــی، کارگزاری ها، 
شرکت های سبدگردانی، ناشرانی که به هر دلیلی ممکن است 
تخلفات و ناهنجاری هایی داشــته باشند و... از طریق سامانه 

دیده بان سلامت بازار سرمایه دریافت می شود.
رئیس ســازمان بورس و اوراق بهادار خاطرنشان کرد: تاکنون 
موارد بســیار مفیدی از این طریق به دســت آمده که منجر 
به اقدامات اصلاحی اساســی در فرآیند ناهنجاری شده که به 
اصلاح ناهنجاری یا تشکیل پرونده تخلفاتی و رسیدگی و در 
نهایت جلوگیری از تکرار تخلف منجر شده است. این سامانه 
دیده بان سلامت همان سامانه سوت زنی است. عشقی با اشاره 
به پرداخت جایزه به ســوت زنان گفــت: ۱۰ الی ۳۰ درصد از 
جریمه ای که برای افراد خاطی در نظر گرفته شده )متناسب 
با معیارهای مختلفی که تعریف شده( به شخصی که گزارش 
تخلف را داده پرداخت خواهد شد. تاکنون هم سه فقره جایزه 
سوت زنی پرداخت کرده ایم. پرونده های مختلفی هم در دست 
بررسی است که به محض آنکه این پرونده ها به نتیجه قطعی 
برسد، جوایز به سوت زنان پرداخت خواهد شد. سقف جریمه ها 
از ۳۰۰ میلیون به یک میلیارد تومان رســیده است وی ادامه 
داد: با افزایش جریمه ها، ســقف جریمه ها از ۳۰۰ میلیون به 
یک میلیارد تومان رسیده و اعداد جوایز سوت زنی قابل توجه تر 
خواهد بود؛ اما فارغ از بحث جوایز به ســوت زنان، جلوگیری 
از تکرار تخلف و اقدامات اصلاحی منافع بســیار بهتری برای 
بازار سرمایه و ســهامداران خواهد داشت و امیدواریم تمامی 
ذی نفان بازار ســرمایه در این مسیر به ما کمک کنند. رئیس 
ســازمان بورس اوراق بهادار در خصوص تامین مالی از طریق 
بازار ســرمایه گفت: یکی از محورهای فعالیت بازار سرمایه و 
سازمان بورس، تامین مالی حوزه تولید است. در ابتدای ورود 
به ســازمان بورس ســه حوزه حمایت از حقوق سهامداران؛ 
ارتقای اثربخشی و کارایی نظام نظارتی در حوزه های مختلف 
و بخش ســوم تسهیلگری در تامین مالی و تشکیل سرمایه و 
مدیریت ریســک در این حوزه تعریف شد. وی با بیان اینکه 
یکــی از معضلات اصلی ما در حال حاضر در بخش اقتصادی، 
بحث تشکیل سرمایه است، گفت: ما باید کاری کنیم که نرخ 
تشکیل ســرمایه افزایش یافته و بتوانیم سرمایه گذاری های 
بیشــتری داشته باشیم. در این حوزه ما خوشبختانه ابزارهای 
خوبی تعریف کردیم. یک شــرکت سهامی عام پروژه امروز به 
مرحله پذیره نویســی رســید و در اولین گام، ۲۰۰۰ میلیارد 
تومان تامین ســرمایه از این طریق بــرای اجرای یک پروژه 
صورت گرفت. امیدواریم بتوانیم تا پایان سال حداقل ۳ پروژه 
دیگر را هم به این شــکل تامین مالی کنیم. رئیس ســازمان 
بورس و اوراق بهادار با بیان اینکه مسیر تامین مالی پروژه ها از 
مسیر شرکت های سهامی پروژه می گذرد، افزود: این آمادگی 
را داریم که به شــرکت های بــزرگ و پروژه های بزرگ کمک 
کنیم تا از این طریق تامین مالی کنند. دومین مسیر، افزایش 
سرمایه است. سال گذشــته بالغ بر ۲۲۰ هزار میلیارد تومان 
از ســود شرکت ها به حساب سرمایه شرکت ها منتقل شد که 
صرف سرمایه گذاری شد. مســیر بعدی، تامین مالی جمعی 
اســت. امســال بحث تامین مالی جمعی را به طور جدی در 
شــرکت فرابورس پیگیری می کنیم. تمرکز ما در این حوزه 
طرح های کوچک است. عشــقی ادامه داد: سال گذشته کلًا 
۱۰۹ طرح تامین مالی شد؛ امسال ۸۰ طرح تامین مالی شده 
و امیدواریم تا پایان ســال به ۲۰۰ طرح برسیم. این ها تامین 
مالی کوتاه مدت یک ساله به میزان کمتر از ۲۵ میلیارد تومان 
است که برای شرکت های کوچک جذابیت دارد. بحث انتشار 
اوراق توســط بخش غیردولتی نیز تسهیل شده است. البته با 
توجه به سیاست هایی که منظور کنترل نقدینگی در کشور ما 
وجود دارد، نرخ تامین مالی از این روش کمی بالاســت؛ اما با 
توجه به استقبال خوبی که از این طریق شده امیدواریم امسال 
در این حوزه موفق تر عمل کنیم. در مجموع امیدواریم امسال 
تا پایان سال به عددی بیش از ۷۵۰ هزار میلیارد تومان تامین 

مالی در بازار سرمایه برسیم.

از سوی معاون گمرک

فرآیند ثبت نام و ضوابط آزمون تخصصی 
کارگزاران گمرکی اعلام شد

سرپرســت معاونت برنامــه ریزی و امور بین الملل گمرک ایــران فرآیند ثبت نام و 
ضوابط آزمون تخصصی کارگزاران گمرکی در ســال جاری را تشریح کرد. به گزارش 
ایسنا، ابوالفضل اکبرپور اعلام کرد: مستفاد از ماده )۱۲۸( قانون امور گمرکی، کارگزار 
گمرکی به شخصی که تشریفات گمرکی کالای متعلق به اشخاص دیگر را به وکالت از 
طرف آنان انجام دهد اطلاق می شود و آزمون کارگزاری گمرک نیز آزمونی سراسری 
اســت که در اجرای مفاد بند )ج( ماده )۱۹۱( آیین نامه اجرایی قانون امور گمرکی، 
برحســب نیاز و با نظارت گمرک جمهوری اســلامی ایران، توسط سازمان سنجش 
آموزش کشور برگزار می شود. سرپرست معاونت برنامه ریزی و امور بین الملل گمرک 
ایران افزود: مطابق موارد مندرج در ماده )۱۹۱( آیین نامه اجرایی قانون امور گمرکی، 
ثبت نام کنندگان در آزمون باید دارای شــرایط عمومی و اختصاصی لازم مانند دارا 
بودن تابعیت ایرانی؛ عدم سابقه سوء پیشینه کیفری، عدم سابقه قاچاق گمرکی، دارا 
بودن حداقل مدرک کاردانی در رشته های امور گمرکی یا حداقل کارشناسی در سایر 
رشته ها، دارا بودن گواهی پایان خدمت یا معافیت دائم از خدمت نظام وظیفه، عدم 
اشتغال در دولت و داشتن حداقل )۲۵( سال تمام باشند. طبق اعلام گمرک، اکبرپور 
تصریح کرد: زمان ثبت نام متقاضیان شرکت در آزمون کارگزاری گمرک سال ۱۴۰۲، 
روز چهارشنبه )سوم آبان ۱۴۰۲( آغاز و در ساعت ۲۴ روز سه شنبه )۹ آبان ۱۴۰۲( 
از طریق درگاه اینترنتی ســازمان سنجش آموزش کشور پایان می پذیرد. سرپرست 
معاونــت برنامه ریزی و امور بین الملل گمرک ایران گفت: زمان برگزاری آزمون روز 
جمعه )۱۷ آذرماه ۱۴۰۲( بوده و تعداد ســوالات آزمون ۱۰۰ سوال تستی در قالب 
یک دفترچه از منابع ذیل و با لحاظ نمره منفی )یک ســوم( خواهد بود شامل قانون 
امورگمرکی مصوب ۱۳۹۰ و آیین نامه اجرایی آن )۴۵ سوال(، اصول طبقه بندی کالا 
)۱۵ سوال(، قانون مقررات صادرات و واردات و آیین نامه اجرایی آن )۱۱ سوال( قانون 
مبارزه با قاچاق کالا و ارز و آیین نامه های اجرایی مربوطه )هفت ســوال(، اینکوترمز 
۲۰۲۰ )شش سوال(، کنوانسیون های بین المللی استانبول، TIR و تجدیدنظرشده 
کیوتو )شــش سوال(، اصطلاحات گمرکی به زبان انگلیسی )پنج سوال( و قوانین و 

مقررات مناطق آزاد و ویژه اقتصادی )پنج سوال( است.

ایسنا/خوزستان ناظر گمرکات خوزستان از صادرات بیش از ۴۲۰ میلیون و ۱۶۶ هزار دلاری کالای غیر نفتی به عراق در 
نیمه نخســت امســال خبر داد. بهروز قره بیگی در گفت و گو با ایسنا، در خصوص صادرات کالای غیرنفتی به عراق، اظهار 
کرد: در ۶ ماهه اول سال جاری بیش از ۳ میلیون و ۳۴ هزار تن کالای غیرنفتی از گمرکات خوزستان و از طریق مرزهای 
زمینی و آبی به عراق صادر شده است. وی افزود: در این بازه زمانی ارزش صادرات انجام شده از گمرکات خوزستان به عراق 
بیش از ۴۲۰ میلیون و ۱۶۶ هزار دلار بوده اســت. ناظر گمرکات خوزســتان گفت: این میزان صادرات در مقایسه با مدت 
مشــابه سال گذشــته از نظر وزنی ۲۰ درصد افزایش و از نظر ارزشی ۱۳ درصد کاهش داشته است. وی ادامه داد: مصالح 
ساختمانی، کلینکر، مواد غذایی، تره بار، آبزیان پرورشی، لبنیات، لوازم خانگی و آهن آلات از مهمترین اقلام صادراتی به عراق 
بوده است. قره بیگی عنوان کرد: بیشترین حجم صادرات کالا به عراق از واحدهای گمرکی شلمچه و چذابه انجام شده است.

عضو ناظر مجلس در شورای عالی بورس به خبرهایی مبنی بر تغییر ساختار مدیریت سهام عدالت در کشور اشاره 
کرد و آن را نگران کننده خواند. به گزارش ایســنا، محسن علیزاده در جلسه علنی صبح امروز یکشنبه مجلس در 
تذکری گفت: خبرهایی از تغییر ســاختار مدیریت سهام عدالت در کشور مطرح است که در صورت صحت بسیار 
نگران کننده است. وی افزود: چون از جزئیات خبر اطلاع دقیقی نداریم و خبر را به طور کلی شنیده ایم، از ریاست 
مجلس انتظار داریم برای جلوگیری از وقوع یک فاجعه در کشــور ورود کند و ضمن بررســی موضوع، یک جلسه 
فوق العاده را با حضور وزیر اقتصاد تشکیل دهد و جلوی کار گرفته شود. این نماینده مجلس شورای اسلامی با بیان 
اینکه »این موضوع اساساً مغایر اصل ۴۴ قانون اساسی و فرمان ۸ بندی رهبری است«، از رئیس مجلس خواست تا 

شخصاً موضوع را مورد بررسی قرار دهد.

صادرات بیش از ۴۲۰ میلیون دلار 
کالای غیرنفتی به عراق

ابراز نگرانی یک عضو ناظر در شورای بورس از 
احتمال تغییر وضعیت مدیریت سهام عدالت
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برگزیدگان جایزه تندیس حافظ )جشــن دنیای تصویر( در بخش های 
مختلف معرفی و از بهزاد فراهانی تقدیر شــد. به گزارش ایسنا، مراسم 
اهدای جایزه تندیس حافظ با اجــرای محمدرضا علیمردانی به عنوان 
مجری بیســت و دومین دوره این جوایز در حالی شامگاه ۸ مهر ماه در 
تهران برگزار شد که در این مراسم رضا یزدانی ) هنرمند عرصه موسیقی( 
طبق روال هر ســاله به اجرای برنامه پرداخت.   رضا یزدانی در سخنان 
کوتاهی یادآور شــد: علی معلم روزی گفت می خواهم هر سال یکی از 
اشعار حافظ را در این مراسم بخوانی و من هم انجام وظیفه می کنم.در 
ادامه با پخش کلیپی مراسم تقدیر از بهزاد فراهانی بازیگر سینما ، تئاتر 
و تلویزیون برگزار شد.  برای اهدای جایزه بهزاد فراهانی، آذر معماریان و 
همچنین هنرمند عرصه تئاتر، محمد رحمانیان و نیز شقایق فراهانی بر 
روی صحنه حاضر شدند. محمد رحمانیان در سخنانی گفت: حالا که نام 
بهزاد فراهانی در میان است باید درباره شصت سال فعالیت او حرف بزنم. 
وی یادآور شد : او به عنوان بازیگر، نویسنده و کارگردان اگر در این عرصه 
نبود بسیاری از آثار درخشان شکل نمی گرفت. او گروه بیسیم نجف آباد 
را تشــکیل داد و بازیگران بزرگی چون پرویز پرستویی را وارد این هنر 
کرد. نمی شود از تئاتر ایران حرف زدن و نامی از افرادی چون فراهانی به 
میان نیاورد. بیش از سی سال است که با یکدیگر کار می کنیم و من به 
جای تمام شاگردان بهزاد فراهانی اینجا هستم بهزاد فراهانی هم گفت: 
برای اولین بار در عمرم به خودم حســادت کردم. از همگی سپاسگزارم. 
خیلی فکر کردم که روی ســن چه بگویم و چند بیتی از غزل حافظ را 
هدیه می کنم. وی یاداور شــد : دو ســالی که در دانشکده در کنار علی 
معلم بودم، در کلاســی بودیم که افراد آن از بزرگان هنر امروز هستند. 
زمانی که علی معلم سر کلاس بود، وزن کلاس تغییر کرده و به سمت 
اندیشه و تفکر می رفت و در چالشــی ژرف قرار می گرفتیم. علی معلم 
بســیار راستگو و شجاع بود. به خاطر دارم در تحلیل متن های کلاسی، 
علی معلم نقش اصلی را داشــت و بســیار خوب قصه را کالبد شکافی 
می کرد. علی معلم پاک و منزه بود و اهل محافظه کاری نبود. خوشحالم 
که از این جشــن من هم بهره ای دارم. امید معلم دبیر جشن حافظ هم 
در ســخنانی از فرهنگ به عنوان مهم ترین رکن جامعه ســخن گفت. 
او در بخشی از ســخنانش با توجه به انتقاداتی که نسبت به نامزدهای 
تلویزیونی این جشن مطرح شده بود، گفت: هر آن چیزی که در مراسم 
حافظ می بینید حاصل داوری حرفه ای اســت. هیچگاه با مجموعه های 
تلویزیونی با سیاست برخورد نکردیم و اگر مجموعه ای در لیست نیست 
یعنی کاســتی هایی وجود داشته است. نگاه ما به هنر و سینما اهمیت 
زیادی دارد، از نگاه ما داوران، آنچه که نقطه قوت هر مجموعه ای است، 
اولویت است. اگر برخی در بین نامزدها نیستند، باید به خود رجوع کرد.

-جایزه بهترین مســتند به سیاوش صفاریان پور برای مستند »کاپیتان 
من« به تهیه کنندگی بهرام رادان اهدا شد. -جایزه بهترین فیلم کوتاه: 
صمد علیزاده، فیلم کوتاه »ســیزده ســالگی«. »علی زند وکیلی« برای 
اجرای قطعه موســیقی روی صحنه حاضر شد و اظهار خرسندی کرد 
که برای اولین بار مفتخر اســت که در این مراسم حاضر شود. -جایزه 
بهترین بازیگر زن کمدی به رویا افشــار برای سریال »آنتن« اهدا شد. 
بهترین ترانه تیتراژ فیلم یا ســریال. علیرضا قربانــی برای اجرای ترانه 
»بی گناه« از ســریال »بی گناه« و محسن چاوشــی، برای ترانه »رهایم 
کن«، از ســریال »رهایم کن«. -جایزه بهتریــن بازیگر مرد کمدی به 
مهران غفوریان برای »نیســان آبی« اهدا شــد. -جایزه بهترین بازیگر 
زن درام بــه هدی زین العابدین برای »رهایم کن« اهدا شــد.  بهترین 
بازیگر مرد درام و چهره ســال ۱۴۰۰ به علیرضا کمالی، »پوست شیر« 
اهدا شد. در بخش سینمایی - بهترین فیلم: ملاقات خصوص - بهترین 
کارگردان: آیدا پناهنده »تی تی« - بهترین فیلمنامه: امید شمش، بهرام 
ارک و علی ســرآهنگ »ملاقات خصوصــی« - بهترین بازیگر زن: الناز 
شاکردوست »تی تی« و صدف اســپهبدی »علف زار« - بهترین بازیگر 
مرد: پژمان جمشــیدی »علف زار« و بهرام افشــاری »فسیل«- بهترین 
موسیقی متن: حســین علیزاده »آتابای« - بهترین فیلمبرداری: وحید 
ابراهیمی »موقعیت مهدی« -بهترین تدوین: عماد خدابخش »بی همه 
چیز« -نشان عباس کیارستمی: علی بهراد »تصور« -بهترین دستاورد 
فنی و هنری: امیرحسین قدسی »بی همه چیز« - دستاورد فردی ویژه: 
هادی حجازی فر لیســت کامل برگزیدگان بخــش تلویزیون: -بهترین 
چهره تلویزیونی: عادل فردوسی پور »مجموعه فوتبالی ۳۶۰« -بهترین 
سریال: پوست شیر -بهترین کارگردان تلویزیونی: نیما جاویدی »آکتور« 
و جمشــید محمودی »پوســت شــیر« -بهترین فیلمنامه تلویزیونی: 
جمشید محمودی و رضا بهاروند »پوســت شیر« -بهترین بازیگر مرد 
کمدی: مهران غفوریان »نیســان آبی« -بهترین بازیگر زن کمدی: رویا 

افشار »آنتن« -بهترین بازیگر مرد درام: علیرضا کمالی »پوست شیر«
-سریال برگزیده در محصولات تلویزیونی و شبکه نمایش خانگی سال 
۱۴۰۰: »خاتــون«، تینا پاکروان)این ســریال در بخش رقابتی حضور 

نداشت(

گزارشی از شب جشن حافظ و 
معرفی برگزیدگان

گنجینه

ورزشی

تخت گاز

از هر دری خبری

@sobheqtesad @sobheqtesad sobhe-qtesad

همه ذرات وجود!

پنج کانسپت کلاسیک پورشه که از وجود آن ها بی خبر هستید
داستان پورشه با فردیناند پورشه آغاز می شود که ابتدا این شرکت را برای خدمات مشاوره و توسعه تأسیس کرد. یکی از اولین 
پروژه های پورشه خودروی مردمی ارزان قیمتی بود که منجر به ساخت فولکس واگن بیتل افسانه ای شد. در طول جنگ جهانی 
دوم، این شــرکت خودروهای نظامی برای ارتش توســعه داد و پس از پایان جنگ، ۳۵۶ را به عنوان اولین خودرو با برند پورشه 
معرفی کرد. هرچند ۳۵۶ خودروی موفقی بود اما پورشــه به لطف مدل افسانه ای ۹۱۱ که در سال ۱۹۶۳ معرفی شد به یکی از 
مشهورترین سازندگان خودروهای اسپرت مبدل گشت. پورشه اما در طول تاریخ خود، کانسپت های جذاب زیادی را ساخته که 
بسیاری از آن ها تولید نشدند و شاید خیلی ها از وجود چنین کانسپت هایی بی خبر باشند. در ادامه با پنج نمونه از این خودروها 
آشنا خواهیم شد. یکی از اولین کانسپت های پورشه، خودرویی بود که تایپ ۷۵۴ نام گرفت. این خودرو که روی شاسی اصلاح شدهٔ 
۳۵۶ ساخته شد، توسط »فردیناند الکساندر پورشه«، نوهٔ فردیناند پورشه طراحی شد. وی به دنبال طراحی جانشینی برای ۳۵۶ 
با کابین جادارتر و راحت تر بود و درنتیجه، ۷۵۴ را به شــکل کوپه ای چهارنفره طراحی کرد. البته فرم اتاق این خودرو در نسخهٔ 
تولیدی یعنی ۹۱۱ کاملًا اصلاح شد ولی قسمت جلو تقریباً بدون تغییر باقی ماند. ۷۵۴ به یک پیشرانهٔ ۲ لیتری چهار سیلندر 
تخت با ۱۳۰ اسب بخار قدرت مجهز بود و به لطف وزن سبک می توانست به حداکثر سرعت ۲۰۰ کیلومتر بر ساعت دست پیدا 

کند. خوشبختانه این کانسپت کاملًا سالم باقیمانده و هم اکنون در موزهٔ پورشه نگهداری می شود.

پرتاب چکش در بازی های آسیایی هانگژو حادثه آفرید!
در جریان رقابت های پرتاب چکش بازی های آسیایی یک مسئول چینی دچار حادثه شد.به گزارش ایسنا و به نقل از خبرگزاری 
رویتــرز، در جریــان رقابت های پرتاب چکش بازی های آســیایی هانگژو چین یک از مقامات پــس از اصابت چکش به او دچار 
شکستگی پا و خونریزی شدید شد.علی زنکاوی از کویت برای یکی از پرتاب های خود در فینال پرتاب چکش مردان در استادیوم 
مملو از تماشاگر المپیک رقابت کرد اما چکش منحرف شد و به سمت راست رفت و به پای مسئول فنی این رقابت ها برخورد کرد.

توپ فلزی با وزن بیش از ۷ کیلوگرم به پای راست مسئول فنی این رقابت ها برخورد کرد. ورزشکار کویتی بلافاصله به کمک او 
شتافت و مسابقه برای دقایقی لغو شد. او با برانکارد از میدان خارج شد و تحت درمان اضطراری قرار گرفت و سپس به بیمارستان 
منتقل شد.رسانه های دولتی چین اعلام کردند که این مرد ۶۲ ساله در وضعیت پایداری قرار دارد و باید عمل جراحی به دلیل 

شکستگی استخوان نازک نی پای راست او انجام شود.

پیشنهاد

چهره روز

کتاب ساز شکسته
در کتاب ســاز شکســته به ســال ۱۹۳۸ در توکیو 
می رویم. رئی، پســر یازده ساله، در کمد پنهان شده 
و از در نیمه بــاز آن برای آخرین بار پدرش را می بیند. 
آتش جنگ آســیا را به کام خود کشــیده اســت؛ از 
نگاه سیاســت های توســعه طلبانه ی امپراتور، همه 
دشمن اند و پدر رنی که ویولنیست است از این قاعده 
مستثنا نیســت؛ پدر به همراه چهار عضو دیگر گروه 
موسیقی به جرم خیانت بازداشــت می  شود. ویولنی 
شکســته و زخمی ماندگار تنها یادگارهای پدر است 
برای فرزندش. میزوبایاشــی نویسنده ای ژاپنی است 
که به فرانسوی می نویســد؛ او در این کتاب پیوندی 
خلق می کند میان ســوگ و گسستن از ریشه ها، و از 
دنیای آدم هایی که آرشه و ساز و نت به هم پیوندشان 
داده قصه ای فراســوی مرزهای جغرافیایی می سازد. درست مثل صدای یک ساز؛ یک ویولن. آکیرا 
میزوبایاشــی زاده ی ۵ اوت ۱۹۵۱ در ژاپن، در دانشــگاه زبان و تمدن های خارجی توکیو تحصیل 
کرد و پس از آن به مونپلیه رفت و در سال ۱۹۷۳ فراگیری زبان فرانسوی را آغاز کرد. سه سال هم 
در اکول نرمال ســوپریور پاریس درس خواند. او از سال ۱۹۸۹ در دانشگاه صوفیای توکیو تدریس 
می کند. امپراتوری ژاپن پس از دوران میجی، به ماشــین خونخواری برای تصرف تمام دنیا تبدیل 
شده بود. امپراتور که خود را خدا و شکست ناپذیر می پنداشت درصدد بود تا با تمام قوا چهارگوشه ی 
جهان را به زیر ســیطره ی خود درآورد. منچوری، چین، فیلیپین و کره تنها بخشی از کشورهایی 
بودند که با ســرنیزه ی قدرت نمایی ژاپنی ها زخمی شدند. یو  میزوساوا، در بحبوحه ی جنگ میان 
ژاپن و چین تصمیم می گیرد تا با ســه دوســت نوازنده ی چینی خود، یک کوارتت سازهای زهی 
تشکیل دهد. او موسیقی را فراتر از مرزها می داند و باافکار جهان وطنی خود در آن دوران پرآشوب 

سر سرخ برباد می دهد.

مسعود عربشاهی
مسعود عربشــاهی در ۱۹ شــهریور ۱۳۱۴ در تهران زاده 
شد.اما ریشه او به شهر کهک از توابع استان قم می رسد.او 
تک فرزند خانواده بود. مسعود عربشاهی در دوره نوجوانی و 
بین سال های ۱۳۲۸ تا ۱۳۳۵ تحت نظر محمود اولیا شروع 
به آموختن نقاشی کرد و سپس برای تحصیل بین سال های 
۱۳۳۵ تا ۱۳۳۷ در رشــته نقاشــی به هنرستان تجسمی 
پســران تهران رفت. یکی از اســتادان او شکوه ریاضی بود 
که دانش آموخته مدرســه عالی ملی هنرهای زیبا )مدرسه 
بوزار( پاریس فرانسه و نقاشی نوگرا بود. شکوه ریاضی نقشی 
تعیین کننده ای برای بســیاری از هنرجویان خود از جمله 
عربشاهی و همکلاسی های او مانند صادق تبریزی، منصور 
قندریز، فرامرز پیل آرام داشــت. عربشاهی در این سال ها از 
روی اشــیاء و نقوش در موزه ها نســخه برداری می کرد و از 
مفرغهای لرستان، هنر ایلام و میان رودان که به آن ها بیشتر 
علاقه داشت در نقاشی هایش تأثیر می گرفت.صادق تبریزی 
دربارهٔ این بخش از زندگی عربشاهی چنین می گوید: »دوران نوجوانی را در محضر محمود اولیا به شناخت 
نقاشــی واقعگرا و رنگ های طبیعت و دســت یابی به طراحی دقیق اشیاء و انســان سپری کرد. کسانی که 
شــاهد این دوره از کوشش او بوده اند تعهد وی را برای پایه ریزی یک نقاشی حساب شده می ستایند.«پس 
از گرفتن دیپلم، دو سال در ادارهٔ فرهنگ و هنر به عنوان طراح گرافیک مشغول به کار شد. در همین دوره 
بود که در کارگاه های سفال و سرامیک وزارت فرهنگ و هنر با شیوهٔ کار با این مواد و رنگ های لعابی آشنا 
شد.مسعود عربشاهی در سال ۱۳۴۰ )خورشیدی( وارد هنرکدهٔ هنرهای تزئینی شد و در همان سال ازدواج 
کرد.اســتادان این سال های او کسانی مانند حسین کاظمی، کریم امامی و شماری استاد فرانسوی بودند. او 
نخستین نمایشگاه خود را در سال ۱۳۴۳ )خورشیدی( برگزار کرد.عربشاهی در سال ۱۳۴۷ )خورشیدی( با 
مدرک کارشناسی ارشد معماری داخلی از دانشگاه هنر فارغ التحصیل شد.او همراه با تحصیلات دانشگاهی در 
رشــتهٔ نقاشی، مجسمه سازی، معماری، موفق شد به شیوه ای خاص، با درهم آمیختن نمادهای اساطیری در 
سنگ نبشتهها، خطوط و نقش های اسرارآمیز، بیان گر یگانگی و القای جهتی باشد که با شناخت در مسیری 

ماهرانه دنبال شده  است.

فرهنگ

نشریه ورایتی در گزارشی به شانس های کسب نامزدی 
در شاخه بهترین فیلم بین المللی نود و ششمین دوره 
جوایز سینمایی اسکار پرداخته است. به گزارش ایسنا، 
در فاصلــه یک روز مانده به پایان مهلت اعلام شــده 
از ســوی آکادمی اسکار )۱۰ مهر( برای معرفی فیلم 
از سوی کشورها جهت رقابت در شاخه بهترین فیلم 
بین المللــی این جوایز، تاکنــون نزدیک به ۸۰ فیلم 
شامل آثاری از کشورهای صاحب سینما، نمایندگان 
خود را معرفی کرده اند. نشریه ورایتی در گزارشی به 
بررســی شانس های کســب نامزدی در این شاخه از 
جوایز اسکار پرداخته اســت. بر اساس ورایتی پیش 
بینی کرده در نهایت فیلم های »منطقه مورد علاقه« 
ســاخته »جاناتان گلیزر«، »روزهای کامل« ساخته 
»ویم وندرس« )ژاپن(، »اتاق معلمان« به کارگردانی 
»ایلکر چاتاک« )آلمان(، »طعم چیزها« ســاخته »تران آن هونگ« )فرانسه( و »انجمن برف« به 
کارگردانی »خوان آنتونیو بایونا« )اســپانیا(، ۵ نامزد نهایی شاخه بهترین فیلم بین المللی اسکار 
۲۰۲۴ خواهند بود. پس از این فیلم ها، شــانس های ششم تا دهم نیز شامل »برگ های افتاده« از 
»آکی کوریسماکی« )فنلاند(، »من کاپیتان« به کارگردانی »ماتئو گارونه« )ایتالیا(، »ساکنان« به 
کارگردانی »فیلیپه گالوز هابرلی« )شیلی(، »دهقانان« ساخته »دی.کی ولشمن« و »هیو ولشمن« 
)لهســتان( و »شیدا« ساخته نورا نیاسری )اســترالیا( می شوند. در صف بعدی شانس های کسب 
نامزدی اسکار بهترین فیلم غیرانگلیسی زبان اسکار پیش رو و در رتبه های ۱۱ تا ۲۰ نیز فیلم های 
»ســرزمین موعود« )دانمارک(، »چهار دختر« )تونس(، »۲۰ روز در ماریوپل«)اوکراین(، »راهب 
و تفنگ« )بوتان(، »درباره علف های خشــک" )ترکیه(، »توتم« )مکزیک(، »ســرزمین خدایان« 
)ایســلند(، »نگهبان شــب« )ایران(، »مادر همه دروغ ها« )مراکش( و »آمریکایی ها« )ارمنستان( 

قرار گرفته اند.

شانس سینمای ایران در اسکار پیش رو چقدر است؟
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